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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic 
a diariet@vinaros.es i no podran 
sobrepassar les 25 línies en Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.
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L’Ajuntament presenta la reforma integral 
de l’avinguda de la Llibertat per optar 

als Fons Europeus Next Generation
L’actuació suposaria una inversió d’ 1,5 milions d’euros per a rehabilitar tot 
el vial amb l’adequació de les voreres, la creació de carril bici i la plantació 

d’arbrat per a reduir les emissions

L’Ajuntament de Vinaròs ha presentat al programa per a la implantació de zones de baixes emissions i millora de la 
qualitat urbana de les ajudes europees Next Generation la renovació de l’avinguda Llibertat. 
El primer tinent d’alcalde Marc Albella i la regidora d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, van explicar dimecres el motiu 
de la presentació d’aquesta renovació d’una avinguda que té en tota la seua longitud instal·lats nombrosos comerços 
i establiments, dos col·legis (l’Assumpció i la Misericòrdia) i el Palau de Justícia. Es tracta d’una avinguda de 630 metres 
de longitud que abasta des del carrer del Pilar fins a l’avinguda Leopoldo Querol i té una amplària mitjana de 16 metres. 
La renovació consistiria a realitzar itineraris per als vianants i accessibles, la creació de zones de mobilitat sostenible, 
amb un carril bici, millorar la zona d’aparcament de càrrega i descàrrega i ampliar la zona d’aparcament de bicicletes. 
La memòria tècnica presentada, que valora l’actuació en 1.552.134 euros, també inclou la plantació d’arbratge. De 
concedir-se aquesta ajuda, es cobriria el 90% d’aquest import, amb el que l’Ajuntament hauria de fer front a 397.000 
euros.  
Albella va recordar que l’avinguda Llibertat “és una de les vies més transitades de la localitat, un carrer transversal que 
creua pràcticament tot el nucli urbà i que està marcada en el PMUS i l’agenda urbana o el projecte Vinaròs Smart City 
com una via prioritària d’actuació”. 
A més, va assegurar que el sector comercial d’aquesta avinguda demana una actuació per a rehabilitar aquesta via, que 
presenta trams a millorar en les seues voreres i manca d’arbratge en gran part de la seua longitud. També alumnat i 
professorat d’un centre educatiu ha sol·licitat al consistori millores en la mobilitat sostenible de l’avinguda per a poder 
accedir al centre en bici o a peu.   
Aquesta és la segona subvenció de renovació de vials del nucli urbà a les quals optarà Vinaròs en els fons Next Generation. 
La primera a presentar-se va ser la renovació de l’avinguda del País Valencià.  
Procés participatiu 
Els terminis d’execució previstos “serien ràpids” segons va assenyalar Morellà. “Estem treballant actualment en un 
avantprojecte obert a canvis i per això obrirem pròximament un procés participatiu perquè veïns, centres educatius i 
comerços realitzen les seues aportacions en la millora d’aquesta avinguda”, va indicar. Un procés participatiu que Albella 
va confiar que puga iniciar abans de finalitzar el present any o a principis de 2023.
Abstenció del PP 
El ple va aprovar la presentació d’aquest projecte amb els vots a favor de tots els grups i l’abstenció del PP. El portaveu 
del PP de Vinaròs, Juan Amat, va argumentar la seua abstenció apuntant que l’equip de govern no ha obert un procés 
participatiu per a veïns i comerços abans de presentar la proposta. En aquest sentit, va plantejar els seus dubtes de que 
els veïns de l’avinguda Llibertat “vulguen un carril bici a costa de reduir la meitat de les places d’aparcament”, destacant 
que per això “és necessària una consulta”, i va criticar que “es convertisca en notícia la petició de subvencions”, apuntant 
que “es perdrà el centre social i la via litoral” de les anunciades de l’EDUSI, i “s’ha perdut també la de la renovació dels 
pluvials del carrer de Sant Pasqual”. 
“Estaríem d’acord en una remodelació d’aquesta avinguda  si la fa més atractiva est`ticament per a derivar en oportunitats 
de negoci. La proposta que plantegen prioritza un carril bici que significa la supressió del 50% dels aparcaments del 
carrer, i això requereix d’una consulta amb els afectats abans de presentar el projecte i no després”, va concloure.  
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El Ayuntamiento de Vinaròs ha aprobado en pleno por 
unanimidad la concesión del mérito policial con distintivo azul 
a dos oficiales y tres agentes de la Policía Local de la localidad. 
El distintivo se concederá, según explicó el alcalde, Guillem 
Alsina, por su actuación en un importante operativo antidroga 
que protagonizaron el 30 de julio de 2021, cuando la Guardia 
Civil solicitó apoyo a la Policía Local de Vinaròs ante un posible 
desembarco de droga en la zona portuaria de la localidad.
En esta actuación, que se saldó con éxito, se incautaron 91 fardos 
de hachís, se detuvieron a tres personas y se incautó un arma de 
fuego en el lugar de los hechos.

Distintivo azul a 5 agentes 
de la Policía Local 

El Ayuntamiento de Vinaròs ha aceptado en el pleno ordinario de octubre las condiciones y 
prescripciones que solicita Costas para otorgar la concesión de ocupación de 4.300 metros 
cuadrados de terrenos de dominio público marítimo terrestre y obtener así la autorización 
de este organismo para poder iniciar las obras de la pasarela ciclopeatonal sobre el río Cervol 
y la regeneración ambiental de su margen norte. Aunque todos los grupos manifestaron 
estar a favor de que la pasarela sea una realidad, la aprobación, sin embargo,  no fue por 
unanimidad y el punto pudo salir adelante con los votos a favor de PSPV, Compromís y el 
edil no adscrito, mientras que el resto de grupos (PP, PVI, TSV y C’s) se abstuvieron. 
La duración de esta concesión será de 15 años, más otros 15 prorrogables.     La inversión 
prevista para esta nueva infraestructura -que se reclama en el municipio desde hace casi 
dos décadas- es de 1.559.250€, IVA incluido. Unas obras que hay que recordar que están 
incluidas dentro de la Estrategia de  Desarrollo   Urbano  Sostenible  (EDUSI)  y por tanto 
cofinanciada por fondos europeos, y que podrían iniciarse durante el primer trimestre de 
2023.  
 
El PP pidió la retirada del punto del orden del día. Su portavoz, Juan Amat, argumentó que 
el equipo de de gobierno no les había informado de que se estaba valorando un posible 
cambio de ubicación y su instalación unos metros más cerca del mar para evitar riesgos 
mediambientales, al existir una estación de bombeo del emisario submarino cercana 
y haber riesgos de rotura en sus tuberías que implicaría el vertido de aguas residuales, 
y según recomendaban unos informes de la EPSAR, los servicios técnicos municipales y 
la adjudicataria “que sorprende que no se incluyan en el expediente”. Por ello solicitó la 
creación de una comisión extraordinaria y urgente para debatirlo. 
El alcalde, Guillem Alsina, dijo que tanto la EPSAR como el Ayuntamiento de Vinaròs y la 
empresa adjudicataria ya han acordado la solución más correcta para no cambiar esta 
ubicación de la pasarela, y sometió a votación  si se retiraba el punto del orden del día. El 
punto no se retiró finalmente, por los votos en contra de todos los grupos excepto el PP y 
se pasó al debate. 
Amat insistió en que el equipo de gobierno había ocultado estos informes que 
recomendaban cambiar de ubicación la pasarela por los riesgos mediambientales que 
suponía, y las portavoces de TSV, Cecilia Pastor, y de PVI, Marcela Barbé, lamentaron que la 
oposición no hubieran sido informados de ello.
 Alsina cerró el punto apuntando que Amat se había equivocado de expediente al realizar 
su argumentación y que había otro que incluía un nuevo informe. El alcalde, que acusó 
al portavoz popular de “querer cargarse la pasarela y causar confusión”, explicó que Amat 
había omitido en su razonamiento un informe de septiembre en el que los técnicos 
municipales solicitaban a la EPSAR la ampliación y encapsulado de la tabla de válvulas de 
la estación de bombeo y, si fuera posible, el desplazamiento de la misma a una ubicación 
menos transitada, lo que garantiza mantener la ubicación prevista. “Cuando la EPSAR 
diga que acepta lo que pide el Ayuntamiento, espero que salga usted aquí con la misma 
contundencia de hoy y pida perdón”, señaló Alsina. 
El alcalde no descartó que pueda haber un sobrecoste en esta obra, como sí lo hizo el 
martes la concejala de Hacienda, María Cano. “Seguro que va a haber sobrecostes porque 
en todas las obras sin excepción las está habiendo”, indicó.

Vinaròs da luz verde al trámite de 
Costas para la pasarela del Cervol, 

pero con la abstención de la oposición
El PP acusa al gobierno de ocultar que la EPSAR 

propuso instalarla más hacia el mar para evitar riesgos 
mediambientales al estar cerca una estación de bombeo 

de aguas residuales

El alcalde asegura que se mantiene la ubicación propuesta 
al pedir a la EPSAR el encapsulado o el desplazamiento de 

la tabla de válvulas de la estación de bombeo

El ple de l’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat una moció 
presentada per Totes i tots som Vinaròs (TSV), per modificar la 
Llei de Costes. La seua portaveu, Cecilia  Pastor, va explicar que 
es tracta d’una llei aprovada en 1988 i que va ser revisada el 2013 
per a adaptar-la a les noves realitats ambientals i climàtiques, i les 
seues conseqüències en el pla econòmic i social a tota Espanya i 
especialment en la Comunitat Valenciana. 
La moció presentada és una acció unitària  de  Podem, que 
presentarà una PNL en el Congrés  dels Diputats, en Les Corts 
Valencianes.
En aquesta moció s’insta al govern que    actualitze la 
cartografia  de  la costa, i que procedisca a revisar la 
casuístiques  de  concessions administratives i que informe 
amb antelació  de  manera  detallada  dels nous projectes en 
les zones  de  domini públic marítim, a més  de  que contemple 
obres  de  protecció  del litoral    diferenciant el tracte que es 
done als nuclis de població amb valors històrics i culturals, i les 
operacions urbanístiques especulatives. 
S’exigeix també que quede garantit que no hi haurà noves 
intervencions urbanístiques que puguen afectar negativament 
la línia de costa i que inicie processos de restauració ecològica del 
litoral i un estudi tècnic a aquest efecte.  
El punt va ser aprovat amb els vots favorables de tots els grups i 
el vot en contra del PP.  
El portaveu de C’s Manuel Herrera, a pesar de votar a favor,  va 
dir que la proposta era molt teórica però que no era pràctica i no 
aportava res als ciutadans de Vinaròs. “Hem de tindre en compte 
amb el que desitgem, perquè amb la intenció de millorar es pot 
perjudicar més als afectats”, va indicar. També va dubtar de com 
es finançarien les accions a realitzar.

El ple aprova una moció de 
TSV que demana modificar 

la Llei de Costes

L’Ajuntament de Vinaròs ha sol·licitat a la Diputació l’encàrrec de 
gestió del servei del Pla provincial de Transició Energètica per 
a l’elaboració dels projectes, estudis i memòries i assistències 
tècniques per a cobrir part de la demanda energètica del municipi 
amb fonts d’energies renovables.
El primer tinent d’alcalde, Marc Albella, ha explicat que 
l’Ajuntament proposa incloure sis immobles, en concret els 
col·legis de la Misericòrdia  l’Asunción, Sant Sebastià i el Manuel 
Foguet, a més del centre d’educació especial Baix Maestrat i el 
magatzem municipal per a instal·lar plaques fotovoltaiques al seu 
sostre i minorar la factura d’electricitat. 
L’elecció d’aquests immobles públics, tal com va assenyalar 
Albella, ha sigut deguda al fet que altres edificis ja compten amb 
altres subvencions per a instal·lar plaques solars, com és el cas del 
Pavelló Poliesportiu o el Vinalab.

Vinaròs inclou 6 edificis públics 
en el Pla Provincial de Transició 

Energètica
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Les regidores d’Obres i Serveis, Carmen Morellà, i la d’Hisenda, Maria Cano, 
han fet un repàs de les subvencions que ha obtingut l’Ajuntament al llarg de la 
legislatura. En total ha suposat rebre 12 milions d’euros a través dels diferents 
programes impulsats per la Diputació de Castelló, Generalitat Valenciana i 
Govern Central. 
La regidora Morellà ha detallat les subvencions aconseguides per a la millora 
i reparació de les infraestructures municipals, que han ascendit fins als 2,1 
milions d’euros. Sobretot destacava els 415.000€ per a reparar els desperfectes 
ocasionats per les intenses precipitacions del setembre de l’any passat. Segons 
ha indicat Morellà es tracta d’una ajuda del Govern Central al 50% per a reparar 
els camins de Xivert, Melilles, Racons i Cometes, a més d’adequar l’escullera del 
barranc del Triador i passera del riu Sénia, un treballs ja executats.
D’altra banda, la regidora detallava que “fa pocs dies hem rebut la confirmació 
d’una subvenció de 110.000€ de la Generalitat Valenciana per crear un parc 
verd de més de 12.000 metres quadrats al carrer del Papa Joan XXIII”. En aquest 
sentit, comentava que ja es treballa en la redacció del projecte per a poder 
licitar les obres, amb la finalitat que puguen començar el primer trimestre del 
2023.
A nivell més global, Morellà assenyalava que al llarg de la legislatura s’ha 
aconseguit 1,6 milions d’euros que han permés renovar les dotacions 
urbanístiques del carrer de José María Salaverría, adequar els pluvials de les 
avingudes de Maria Auxiliadora i Barcelona, així com millorar les prestacions 
als polígons industrials de Plantes Altes i de la Carretera d’Ulldecona. També 
s’ha fet l’ampliació del cementeri municipal i properament es farà la renovació 

dels parcs infantils de la plaça d’Espanya i de la plaça de Sant Andreu.
Morellà insistia que “en total hem rebut 2,1 milions d’euros per part de les 
administracions superiors que hem destinant a l’adequació i renovació de les 
infraestructures municipals, per tal d’oferir uns millors serveis als veïns”.
12,4 milions d’euros en serveis i prestacions
Per la seua banda, la regidora Cano assenyalava que durant aquesta legislatura 
han arribat 12,4 milions d’euros a través de les diferents subvencions que 
han engegat les administracions superiors. Entre elles destacava 1,3 milions 
atorgats per la Generalitat Valenciana per als equips base dels Serveis Socials, 
així com una partida de 800.000€ per a la Residència de la Tercera Edat o 
230.000€ del Fons de Cooperació Municipal. En matèria d’Ocupació s’ha rebut 
2,5 milions d’euros que ha permés la contractació de més de 100 persones, 
a través dels diversos programes d’ocupació que s’han engegat durant la 
legislatura. 

La regidora assenyalava que “si sumen totes les subvencions d’ocupació i obres 
i serveis ascendeixen fins als 5 milions d’euros, en aquest cas, si la comparem 
amb la legislatura 2011-2015, amb poc més d’un milió, suposa un increment 
de més de 4 milions durant aquest mandat”.
D’altra banda, també destacava les subvencions rebudes per ajudar al comerç 
local a fer front a la crisi econòmica generada per la Covid-19, en aquest cas 
Cano assenyalava “que han ascendit a prop d’1 milió d’euros, a través de 
programes com el Pla Resistir, que s’han traduït en ajudes directes als comerços 
i empreses més afectades per la crisi”. 

L’Ajuntament ha rebut durant aquesta 
legislatura més de 12 milions d’euros 

en matèria de subvencions
Les ajudes han permés adequar les infraestructures municipals, 

millorar les prestacions dels serveis i contractar més de 100 
persones aturades

La portaveu de TSV, Cecilia Pastor, ha comparegut esta setmana a la seu del partit per explicar el seu 
vot d’abstenció en la passarel·la del Cervol en l’últim ple ordinari, a pesar d’estar “totalment a favor 
de que es construisca”. Pastor va lamentar que ha hagut falta de transparència en l’equip de govern i 
que no han disposat de tota la informació per poder votar en conseqúència. “No pot tornar a passar 
que no se’ns informe d’una cosa tan important con els riscos mediambientals i les propostes de 
canvi d’ubicació, i cal resoldre aquests dubtes”, ha indicat.. 
Pastor va incidir en què el seu partit està a favor de construir la passarel·la, “molt important per a la 
nostra zona litoral, que unirà nord i sud, relacionarà la zona nord amb el centre i millorarà el turisme” 
i que tan sols volen tindre “tota la informació”, i ha conclòs que donaria suport a una comissió 
extraordinària que esclarisca els possibles riscos mediambientals. 

TSV assegura que l’equip de govern no els va informar del possible risc 
mediambiental al fer la passarel·la del Cervol i reclama “més transparència”

L’objectiu de la campanya de les UPCCA’s i la 
Conselleria de Sanitat és conscienciar a la població 
dels riscos i efectes nocius que el joc d’atzar produeix 
a les persones, tant presencial com virtual a través de 
les apostes en línia. Aquesta campanya comunitària 
desenvolupada a través de les xarxes socials, s’enfoca 
a desmuntar les idees irracionals que la majoria de 
les persones amb ludopatia tenen sobre l’efecte de 
la sort, bona o dolenta, per a aconseguir uns diners 
presumptament ràpids i fàcil. Es posa l’accent en 
l’enfocament de gènere per a la prevenció de la 
ludopatia.
Cal destacar que la ludopatia és una malaltia amb 
un major avanç en els últims anys. Definida per 
l’Organització Mundial de la Salut (OMS) com un 
trastorn caracteritzat per la constant i repetitiva 
acció de participar en jocs d’atzar encara per damunt 
de qualsevol deure o obligació. En la majoria dels 
casos, quan es detecta l’addicció sol ser ja massa tard, 
tenint un cost desorbitat per a les famílies, que han 
d’enfrontar-se a la ruïna econòmica i, en la majoria 

dels casos, a la ruptura i separació de les parelles. 
La pandèmia i el confinament ha tingut una gran 
influència en l’evolució de les addiccions, atés que 
estar confinats/des no impedeix aquesta conducta, al 
contrari, ja que ve facilitada per:
El fàcil accés a les apostes esportives i jocs d’atzar 
(ruleta, pòquer i màquines, principalment) a través 
d’aplicacions per al mòbil i l’ordinador, disponible les 
24h del dia realitzant apostes de pocs diners, porta a 
adolescents i joves a creure que el risc és mínim.
L’anonimat que dona internet i la immediatesa dels 
resultats.
Encara que es comença a jugar per diversió o 
curiositat, molt prompte es cau en la dependència 
i l’addicció al joc. Es converteix en una necessitat 
irracional i irrefrenable.
En definitiva, el joc és una activitat que ha acompanyat 
sempre a l’ésser humà, com a opció d’oci, com a 
manera d’aprendre, de relacionar-se amb uns altres o 
d’evadir-se de les rutines, però el “joc” d’apostes, que 
és un negoci que genera beneficis multimilionaris 

Vinaròs s’adhereix a la campanya de conscienciació sobre el joc d’atzar

i s’ha convertit en tota una epidèmia social, 
afectant moltes famílies greument.
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Ante la salida del anterior presidente Marc Méndez 
Viver, la “Federación de Cofradías de la Semana Santa 
de Vinaròs” nombraba de forma oficial la pasada 
semana a Sebastián Torres Camós como nuevo 
presidente de la Federación.
El cargo según los estatutos es de una duración de 
tres años, en que le deseamos a Sebastián, persona 
“de iglesia” creyente y practicante, y con una larga 
tradición familiar en el mundo de nuestras cofradías 
de la Semana Santa de Vinaròs, toda clase de aciertos.
Mis felicitaciones a la “Federación” por su elección, 
y también mis felicitaciones a una persona amiga y 
querida que es Sebastián Torres Camós, a la cual le 
deseo todo lo mejor.
                                                                        

Salvador Quinzá Macip

Salvador Quinzá Macip

Sebastián Torres Camós 
nuevo presidente de 

la “Federación de 
Cofradías de la Semana 

Santa de Vinaròs”

Todos los Santos – Día 1 de noviembre 2022
Recordamos a todas las personas que a lo largo de la vida y a lo largo del mundo, han pasado dando 
ejemplo de santidad, es decir, de haber hecho las cosas buenas a lo largo de su vida. Da lo mismo que 
estén en el santoral diario. Hay mas santos fuera del calendario, que dentro de el. Siempre en la vida 
hemos tenido a santos, yo les pongo por ejemplo a uno que vi personalmente en dos ocasiones, a san 
Juan Pablo II, el cual, fue un buen y santo Papa. 
Pienso que muchos de los santos, a veces los hemos tenido junto a nosotros y no nos hemos dado 
cuenta. Hay mucho mal en el mundo, pero el bien impera, de no ser así, ya no existiríamos. Intentemos 
llevar una vida santa. Se puede. Esto mejoraría el mundo.
Fieles difuntos-Día 2 de noviembre
Tenemos confundido el día 2 por el día 1. Realmente, este tendría que ser el día en que recordáramos 
a todos nuestros queridos difuntos; familiares, amigos…Éste es el día que deberíamos acudir al 
cementerio para llevar nuestras flores, nuestras oraciones, nuestros gratos recuerdos, pero…la cosa 
está clara. En España tenemos como fiesta nacional (de momento) el día 1 de noviembre, por lo cual, 
concretamente este día nos podemos desplazar todos a nuestros cementerios y honrar a nuestros 
difuntos.  Es aquí donde corresponde encontrarnos con las sepulturas de nuestros familiares y amigos, 
de recordarles, de poner nuestros ramos de flores, de rezarles, de emocionarnos, de encontrarnos con 
familias y personas, que a lo mejor, solo nos vemos esta vez en el año, e incluso viviendo cerca y en la 
misma ciudad.
Mi intención en este año, ha sido aclarar la celebración de ambas conmemoraciones. No sé si lo he 
conseguido. Mi intención, les aseguro que ha sido buena.
Celebración de la “Misa de difuntos” en la explanada del “Cementerio Municipal de Vinaròs.
Como es ya tradición cada año, este mismo día 2 a las 10,30 horas y en la Plaza san Ignacio del 
cementerio, la Parroquia Arciprestal de “La Asunción” programa una “Misa de difuntos” al aire libre, 
donde cada año se suelen llenar las sillas colocadas exprofeso por la brigada municipal.
En esta ocasión estuvo oficiada por mossèn Emilio Vinaixa Porcar, párroco de “La Asunción”, y por la 
bonanza del tiempo en este mes, fuimos muchos los que allí nos desplazamos para rendir memoria y 
tributo a nuestros difuntos. D.E.P.
Como siempre, mis felicitaciones a la “Brigada Municipal”, por lo bien y limpio que hemos encontrado 
nuestro cementerio, y por las facilidades dadas.
Hasta el próximo año.

Solemnidad de Todos los Santos 
y Conmemoración de todos los 

fieles difuntos



5 de novembre de 2022

6

ACTUALITAT

L’Ajuntament continua amb la campanya 
Som de Vinaròs i durant aquest any ha 
remés sis comunicacions formals a diferents 
establiments, administracions i a particulars 
perquè utilitzen de forma correcta el topònim 
de Vinaròs. En concret, es tracta del Govern 
d’Aragó, Burger King, Mercadona, Jysk i Fifty 
Factory. Cal destacar que en el cas del Burger 
King s’han enviat dues comunicacions, una 
abans de l’obertura del local i la segona 
després. 
En el comunicat se’ls ha recordat que 
legalment Vinaròs és l’únic nom oficial de la 
nostra ciutat des de fa més de 40 anys (el dia 2 
d’abril de 1980 es va acordar aprovar el canvi 
de denominació del municipi, substituint 
Vinaroz per Vinaròs, i en el Registre d’Entitats 
Locals del Ministeri d’Administracions 
Públiques trobem la denominació única 
Vinaròs amb data d’inscripció de 12 de 
novembre de 1986) i també és el nom amb 
el qual la ciutadania de Vinaròs se sent 
plenament identificada.
D’altra banda, la campanya Som de Vinaròs 
també realitza altres accions al llarg de 
l’any, a través de les agendes escolars 
que l’Ajuntament entrega als més petits, 
recordant-los i fomentant l’ús oficial de nom 
de la ciutat.
El primer tinent d’alcalde i regidor de 
Normalització Lingüística i Relacions 
Institucionals, Marc Albella, comentava que 
“des del Departament continuem amb la 
campanya Som de Vinaròs, fent èmfasi en què 
les administracions, establiments i particulars 
utilitzen el nom correcte de la nostra ciutat”.

L’Ajuntament 
incideix en la 

campanya 
Som de Vinaròs

El Centre de Coneixement de Vinaròs Vinalab ha acollit aquesta setmana la primera sessió 
de treball grupal del programa Vinaròs DIGITALITZA’T PLUS, en el qual 18 negocis de la 
localitat comencen a treballar en col·laboració per a reformular els seus models de negoci i 
adaptar-los a l’entorn volàtil i canviant que viu el mercat en l’actualitat.
Conduïts i assessorats per dos consultors especialitzats en negocis i tecnologia, Antonio 
Beltrán i David Martínez, els negocis participants desenvolupen una nova proposta de 
valor en els seus comerços, incorporant en ells tecnologies existents que els permetisquen 
millorar la qualitat del servei que ofereixen, l’automatització o millora de les tasques de 
gestió internes i incrementar l’abast de la seva àrea d’influència per a generar més vendes.
El programa comença amb un diagnòstic del grau de digitalització de cadascun dels 
negocis, que els portarà a analitzar la seua situació actual i els permetrà elaborar un pla de 
desenvolupament que incloga les possibles millores i resolga nous reptes. Posteriorment, 
a través de les quatre sessions de treball grupals i altres 10 de monitoratge i assessorament 
individualitzat, els tècnics del programa acompanyaran als negocis en la implementació de 
les millores proposades.
De manera simultània, a través de la web www.digitalitzatplus.es, s’ofereixen un total de 
sis seminaris en línia oberts al públic en general, per a donar una visió general sobre la 
importància de la transformació digital en el comerç local i en les empreses, així com breus 
consells, idees i pautes sobre com digitalitzar els negocis, l’impacte que això té actualment 
en la societat i en les persones i exemples pràctics amb casos reals d’èxit. Ja s’han realitzat 
dos dels sis webinars, sent el pròxim el dimecres 2 de novembre, encara que poden 
consultar-se en qualsevol moment a través de la pàgina web ja que queden gravats.

18 negocis de Vinaròs impulsen la seua 
transformació digital amb el programa 

Vinaròs DIGITALITZA’T PLUS

El programa Vinaròs DIGITALITZA’T PLUS és una iniciativa 
impulsada per la Regidoria de Comerç i la Regidoria d’Ocupació, 
Innovació Digital i Indústria de l’Ajuntament de Vinaròs, 
gestionada per Vinaròs Promou, l’Agència de Desenvolupament 
Local i cofinançada pel Fons Europeu de Desenvolupament 
Regional, englobada en el programa operatiu de creixement 
sostenible 2014-2020, a través de l’Estratègia DUSI de l’àrea 
Urbana Benicarló-Vinaròs. 
La informació completa del programa pot consultar-se a través de 
la seva pàgina web www.digitalitzatplus.es

L’Ajuntament de Vinaròs ha participat aquesta setmana 
a València en l’acte de cloenda del Programa “Municipis 
Innovadors”, organitzat per la Direcció General 
d’Innovació de la Conselleria d’Innovació, Universitats, 
Ciència i Societat Digital de la Generalitat Valenciana, 
en col·laboració amb el centre d’innovació Las Naves 
de l’Ajuntament de València.
El Programa “Municipis Innovadors” és un procés 
d’acompanyament per a orientar l’estratègia 
d’innovació a missions dels municipis de la Comunitat 
Valenciana. Al llarg del programa, les localitats 
participants, amb el suport dels tècnics de Las 
Naves, han identificat els reptes urbans mitjançant 
un diagnòstic participatiu, han definit els models de 
ciutat i les àrees de rellevància de cada municipi i han 
elaborat un marc estratègic que recull un catàleg de 
les missions d’innovació que cada municipi vol dur a 
terme fins a l’any 2030.
En la seua intervenció, la regidora d’Hisenda, Ocupació, 
Noves Tecnologies i Indústria, Maria Cano, va exposar 
el tres models de ciutat cap on el municipi vol dirigir 
els seus esforços d’innovació: la CIUTAT SOSTENIBLE 
se centra en fer front al repte de la transició ecològica 
i a la millora de la infraestructura verda del municipi. 
La  CIUTAT INNOVADORA busca ser promotora de 
solucions innovadores per als reptes vinculats a 

l’impuls de l’economia i la digitalització integral de la 
ciutat. Per últim, la  CIUTAT VITAL aspira a promoure 
el benestar al municipi, els hàbits de vida saludables 
i cohesionar la seua xarxa comunitària, sense deixar 
ningú enrere.
Cano també va detallar quines són les missions o 
reptes que l’Ajuntament vol aconseguir l’any 2030: 
augmentar un 10% les zones per als vianants i un 40% 
els carrils per a bicicletes, augmentar la superfície de 
zones verdes fins a 4,5 ha. per cada 1.000 habitants 
i reduir les emissions de CO2 un 55% respecte a les 
de 2007, reduir la bretxa digital, arribant al 80% 
dels tràmits i gestions electròniques ciutadanes, 
augmentar un 2% el percentatge de treballadors en 
el sector industrial, augmentar un 15% el número de 
visitants dels actius de patrimoni cultural, natural i 
paisatgístic i augmentar en un 5% el percentatge de 
població del casc antic.
En l’acte va intervenir la directora general d’Innovació 
de la Generalitat Valenciana, Sonia Tirado, el regidor 
d’Innovació i Gestió del Coneixement de l’Ajuntament 
de València, Carlos Galiana, i representants de la resta 
de municipis que han participat en el programa: Gata 
de Gorgos, Elx, Orpesa, Tavernes de la Valldigna, 
Algemesí, Vila-Real,  Riba-roja de Túria,  Ontinyent, 
Onda, Dénia i L’Alfàs del Pi.

L’Ajuntament participa en l’acte de cloenda 
del Programa “Municipis Innovadors”
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L’objectiu és unir les empreses d’un mateix 
polígon en una entitat per tenir més força a 
l’hora de demanar ajudes i subvencions a les 

administracions per a la modernització i la millora 
de la competitivitat

Este fin de semana la plaza de toros de Vinaròs albergó el certamen de clases 
prácticas de la escuela taurina de la diputación de Castellón para conmemorar 
el 25 aniversario de la entidad.
El sábado con 700 personas en los tendidos, se lidiaron 3 novillos de “El añadío” 
y 3 de Pablo Mayoral, con una excelente presentación y de extraordinario 
juego, dos de los novillos fueron premiados con la vuelta al ruedo.

-	 Alejandro Quesada (Albacete): Oreja
-	 Javier Aparicio (Castellón): Dos orejas
-	 Juan Alberto Torrijos (Valencia): Dos orejas
-	 Pedro de la Hermosa (Guadalajara): Palmas
-	 Bruno Martínez (Castellón): Dos orejas
-	 Ian Bermejo (L’alcora): Dos orejas y rabo

Ian Bermejo marcó la diferencia con sus compañeros, no hay que perderle 
la pista a este joven novillero castellonense, atesora temple, gusto y tiene el 
toreo en la cabeza, sin duda es una joven promesa del toreo de la tierra.

Al día siguiente domingo y con 1300 personas en los tendidos se lidiaron 3 
novillos de “Los Maños” de buen juego y con una excelente presentación y 3 
de Juan Vicente Mora, duros, correoso y que presentaron muchas dificultades 
para los novilleros.

-	 Kevin Alconado: Oreja
-	 Nabil “El Moro”: Oreja
-	 Cecilio Lorite: Vuelta al ruedo
-	 Jorge Mallén: Palmas
-	 Aaron Rull: Vuelta al ruedo
-	 Abel Rodríguez: Palmas

Ian Bermejo se alzó como mejor novillero del certamen tras cortar los máximos 
trofeos a “Facilón” de “El Añadío” y la ganadería de Pablo Mayoral se hizo con 
el trofeo a mejor novillo, destacó en banderillas y lidiando el banderillero 
vinarocense Curro Linares que actuó en ambos festejos.
Las novilladas estuvieron presididas por las Damas de las fiestas 2022, Elena 
Mora dama de la Peña Taurina Pan y Toros, fue la encargada de entregar los 
trofeos acompañada por el resto de las Damas.

Triunfan Ian Bermejo y Toros de Pablo Mayoral, 
gran afluencia de público para ver a los jóvenes novilleros

Peña Taurina Pan y Toros
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Fotos Luis Torres
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Julián Zaragozà
Julián Zaragozà

La tardor de Vinaròs Refranys de novembre

A l’octubre, ametlles collides, i al novembre olives marcides 
Al novembre, cava i sembra 

Compra estores pel setembre, cera per l’octubre, 
i llard pel novembre i aniràs bé sempre 

Darrere el novembre nuvolós, ve el gener polsós 
De novembre enllà agafa la manta i no la deixes de la mà 

Al novembre, vi per vendre 
La saó de novembre i de gener, és la que va més bé 

L’olivera, que és arbre de pinyol, pel novembre s’enterra 
i pel maig surt al sol 

Lluna roja de novembre s’endú tota la sembra 
Novembre calent, maig gelat 

Novembre i febrer, són marit i muller 
Olivera plantada pel novembre mai menteix 

Pel novembre, la terra afema 
Pel novembre, sembra acabada, bunyolada menjada, 

i fins a una altra anyada 
Pluges de novembre, omplen els barrals 

i curen tots els mals 
Raïms de novembre ni els garrins els volen 

Si al novembre trona la collita és bona 
Pel novembre, tot blat al graner o enterrat 

Pel novembre, les faves sembra, 
si no ho pots fer, no tindràs favor 

Pel novembre es cull el nap, que pel juliol s’ha sembrat 
Novembre tronat mal pel pastor i pitjor pel ramat 

Novembre acabat hivern començat 
Qui de tots Sants a Nadal no fila, tot l’any sospira
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La Colla de Nanos i Gegants de Vinaròs va atraure al 
públic familiar en la cercavila de Castaween, celebrada 
dissabte a la tarde pels carrers del centre de la ciutat. 

Els terrorífics nanos, acompanyats de sinistres per-
sonatges, van animar amb música i repartiment de 

caramels els carrers comercials.  

Fotos X.Flores i J. Zaragozà
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Gentsana

Fotos X.Flores
Gentsana va protagonitzar una espectacular rua de Halloween amb animació infantil i 

juvenil terrorífica pels carrers de la ciutat, partint des de la Plaça Parroquial
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Les castanyeres de Gentsana

Taller de cuina: Rebosteria terrorífica a 
l’espai gastronòmic del mercat municipal 

el passat dissabte al matí
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Cercavila terro-
rífica a càrrec de 

l’acadèmia de ball 
Locura pels carrers 
del centre històric 
el passat dissabte 

29 d’octubre a 
migdia
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V Trobada de Muixerangues Taller de foc
El passat dissabte 29 d’octubre, dins 
la programació alternativa inclosa a 

Ànimes,  es va celebrar la V Trobada de 
Muixerangues amb la participació dels 
Castellers de Tortosa i la Muixeranga de 
Vinaròs. Després de la recepció oficial a 

l’Ajuntament, va tindre lloc una cercavila 
que va concloure a la plaça Parroquial



5 de novembre de 2022

15

ACTUALITATSOCIETATE L  D I A R I E TVinaròs

15

V Trobada de Muixerangues Taller de foc

Photocall i decoració de Halloween

Divendres 28 d’octubre, la Colla de Ball de Dimonis va ensenyar a públic infantil i juvenil a participar en un 
correfoc activament amb un taller per aprendre a com vestir-se, maquillar-se, les mesures de seguretat, etc 

per gaudir d’aquesta tradició. En finalitzar els participants van fer un petit correfoc. 

Fotos X.Flores i J. Zaragozà
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Sortíem d’una pandèmia global i ens fiquen a una guerra “europea” (III)
Per Francisco Amat, biòleg

Seguim amb la conferència del Sr. Pozner.
El conferenciant Pozner  pregunta als assistents 
a la conferencia-col·loqui,  universitaris de la Yale 
University: Sabeu qui es Thomas Friedman ?. No 
sembla rebre cap resposta de l´audiència.  I son 
universitaris americans de Yale !!. Els diu: Es un 
periodista, columnista del The New York Times, 
mereixedor de tres Premis Pulitzer (1983,1988, 
2002). Te una extrema curiositat, i es el propagador 
d´una “Teoria dels arcs daurats per la prevenció 
de conflictes” segons la qual, aquells països que 
tenen algun “restaurant” de la cadena americana 
McDonald’s mai es declararien la guerra. Fins que 
el 2008, dos estats amb McDonald’s, Rússia i 
Geòrgia, s´enfronten en el conflicte d´Osetia del 
Sud. Ucraïna també te McDonald’s a Kiev, Rússia 
en tenia fins fa poc......

Bé, sembla que Friedman volia escriure quelcom 
sobre la URSS. Era  maig de 1998. I va creure 
oportú demanar opinió a George Kennan. 
Aquest Kennan, segons diu Pozner, es un dels 
caps mes brillants en política de tots els EEUU, 
especialista en la segona meitat del segle XX. 
Kennan va desenvolupar la idea de la “contenció” 
de l´URSS, idea molt millor que la guerra, qüestió 
que es va anar demostrant encertada. Això va 
proporcionar a Kennan la fama d´haver establert 
els fonaments de la política dels EEUU durant 
prou de temps, i especialment perquè l´any 1947 
va escriure un article a la revista Foreign Affairs 
(Assumptes Exteriors), signat amb el pseudònim 
“X”: “The sources of soviet conduct” (Els orígens 
del comportament soviètic), i on parlava de la 
“contenció” - dels russos - com millor pràctica 
política. 

Friedman doncs va contactar amb Kennan i li 
demaná opinió sobre l´ampliació de l’OTAN. 
Kennan li va respondre sense embuts: Crec que 
es l´inici d´una nova Guerra Freda. Crec que els 
russos, poc a poc, reaccionaran de forma adversa, i 
això afectarà a la política. Per tant crec que es una 
tràgica equivocació. No hi havia cap raó per fer-ho.
Recordem. Polònia, Hongria i la República Txeca 
entren a l´OTAN el 12 de març de 1999. Yeltsin 
encara es el President de la Federació Russa. 
Te molt present la promesa feta per Baker a 
Gorbachov, en presencia del canceller alemany 
Helmut Kohl, de no ampliar l´OTAN, i els hi 
tira en cara, molt cabrejat, a la seva manera: “ 
Vàreu prometre no fer-ho. Com es pot creure en 
tots vosaltres ??. Rússia no es Haití, no ens podeu 
tractar com als haitians. Tenim un gran passat, i 
Rússia tornarà !!” 

Yeltsin renunciava a la Presidència de la 
Federació Russa l’últim dia de 1999, moria el 23 
d´abril de 2007. En renunciar, accedia Vladimir 
Putin com nou president. 
Vladimir Putin (1952) va estudiar Dret a la 
Universitat Estatal de Leningrad (ara San 
Petersburg). Va ingressar al servei d´espionatge 
del KGB. En caure el Mur de Berlin tornà 
a Leningrad com ajudant del rector de la 
universitat d´origen. Va ser assessor del President 
de la Diputació de Leningrad. Posteriorment se´n 
va a Moscou a ocupar un lloc a l´administració 
de Yeltsin. El 1998 entrava al Servei Federal de 

Seguretat (nova KGB), que alternava amb el 
Secretariat del Consell de Seguretat Nacional. Es 
va implicar, i molt,  en la segona guerra Txetxena. 

Aquesta guerra (agost 1999) es va produir a la 
veïna república de Daguestan en ser envaïda per 
tropes de la república de Txetxènia i guerrilles 
de la Brigada Internacional Islamista, acusats 
de cometre atemptats terroristes a Rússia. 
Daguestan i Txetxènia son dues repúbliques 
veïnes, de les 22 que formen part de la Federació 
Russa. Txetxènia es una república on domina la 
religió islàmica sunnita. Poca broma amb això.

El fet d´acabar amb aquest conflicte, a la seva 
manera, va convertir Putin en un dels polítics 
mes populars de Rússia. En renunciar Yeltsin, 
d´acord amb la Constitució russa, Putin es 
convertiria en president interí. Va guanyar les 
eleccions presidencials de 26 de març de 2000. 

Les mesures aplicades a Rússia li donaren 
gran recolzament popular. Torna a guanyar 
les eleccions de 2004. El 2008 no es podia 
presentar a eleccions, la Constitució russa no 
ho permet. Va recolzar al viceprimer ministre 
Dmitri Medvedev, un titella sota les seves mans. 
Medvedev va guanyar i va col·locar  a Putin 
de Primer Ministre. (Ells s´ho pasten i ells s´ho 
cuinen). El 2012 Putin es tornaria a presentar a 
eleccions a la Presidència per guanyar-les, amb 
fortes acusacions de frau de part de l’oposició. 
I torna a guanyar les eleccions presidencials de 
2018.  I fins aquí i ara. 

Es pot comprovar a les hemeroteques que, el 
mateix any 2000, Vladimir Putin va demanar 
a George Robertson, 10º Secretari General de 
l´OTAN (1999-2003) d´entrar a l´Aliança. Ho ha 
publicat The Guardian. Aquest mateix any  Putin 
ho fa pales en una entrevista que concedeix a la 
cadena britànica BBC. I durant la visita que el 2000 
Bill Clinton, ja President dels EEUU, fa a Moscou, 
Putin també li demana. Aquest fet va “posar molt 
nerviosa “ a la delegació americana.  El Financial 
Times publicava aquest perfil: “Vladimir Putin, 
el líder rancorós que porta el mon a la guerra”, 
on el politòleg de Rand Corporation, Samuel 
Charap, explicava: “Bàsicament Putin volia ser 
un vice-president de l´OTAN. Però ningú en va fer 
cas de les seves supliques, cosa que el va amargar, 
perquè hi veia la negativa d´Occident de prendre´l 
seriosament - segons un antic funcionari rus- . Es 
culpa d´ells. Ens haurien d´haver donat suport 
i integrar-nos al mon, però han treballat contra 
nostre”.

També George W. Bush va tractar d´això amb 
Putin. En un llibre de François Thom (*) es fa 
pales que Putin està convençut de la potencia 
dels EEUU, i esta molt disposat a entendre´s 
amb ells. Ja ha fet bona impressió a Bill Clinton. 
George W. Bush (fill) li te bona disposició perquè 
creu que  Putin pot convertir Rússia en un país 
europeu com Alemanya.

Després dels atemptats terroristes de l´11 de 
setembre de 2001, Washington sol·licita ajuda 
a Moscou per la guerra d´Afganistan. Rússia 

creu poder recuperar el paper de “codirigent” de l´ordre 
internacional amb els EEUU. Però....entendre´s amb un 
soci vol dir delimitar les “zones d’interès reciproques”. 
Això recorda el mecanisme d´acords entre “capos” de 
bandes. Putin persegueix des d´un principi la idea 
d´operacions amb els EEUU: A canvi del seu recolzament 
en la guerra anti terrorista, els EEUU li donaran carta 
blanca en l´espai post soviètic i, per que no?, a Europa. El 
model de Yalta (1945), entre Stalin, Churchill i Roosevelt.

Tant els americans com els russos creuen que tenen 
una gran missió, i que el seu país respectiu ha sigut 
seleccionat pel destí.  Els americans ho fan pales en els 
seus bitllets de dolar: “In God We Trust” (Confiem en 
Deu)!!. I els russos no poden resistir aquest sentiment 
de perdre l´aura de grandesa, de sentir-se dir: No ens 
importeu (Poch de Feliu, 2018)(**) .  El 10 de febrer 
de 2007, a Munich, es produeix la Conferència de 
Seguretat, un fòrum atlantista que es celebra cada any 
des de 1963. Putin es dirigeix al “grup dels 20” i els diu, 
mes o menys: 
“Crec que es prou obvi que l´expansió de l´OTAN no te 
res a veure amb la pròpia modernització de l´Aliança, 
ni tampoc en ASSOLIR LA SEGURETAT D´EUROPA. 
Crec que representa una seria provocació que redueix 
el nivell de credibilitat mútua. I tenim el dret de 
preguntar contra qui s´intenta aquesta expansió. Es 
va dissoldre el Pacte de Varsòvia. On son les promeses 
fetes a rel d´aquell  esdeveniment ?. Ningú les recorda. 
Ho faré per aquesta audiència”.

I els hi recorda les paraules del 7º Secretari General de la 
OTAN, el general Manfred Wörner (alemany) a la reunió 
de Brussel·les de 17 de maig de 1990: “El fet de que no 
estem disposats a col·locar forces armades de l´OTAN fora 
del territori alemany dona a la URSS una garantia ferma de 
seguretat”.  Putin els pregunta on son aquelles garanties.  
I se li contesta: “Sí, però aquelles garanties es van fer 
a la URSS, i Vostè ara sols representa a Rússia”.  No cal 
dubtar sobre quina reacció es podria esperar de qui se 
sent dir aquesta excusa de mal pagador. Es ben clar que 
l´OTAN no se´n volia saber res del catàleg de greuges 
que el rus denunciava.

El conferenciant Sr. Pozner comenta: Això es el que passa 
avui. Culpable ?. No cal utilitzar aquest terme. Tampoc va 
ser de part dels russos. Va ser una decisió errònia de qui 
la va prendre, que va causar el canvi d´actitud de Putin 
envers Occident, i mes particular envers els EEUU, i l´OTAN

(*) Françoise Thom. Cómo entender la Rusia de Putin. 
Ediciones Rialp, S.A. Madrid. 2019.  (**) Rafael Poch de 
Feliu. Entender la Rusia de Putin. Ediciones Akal, S.A. 
Madrid. 2018.
(continuarà)
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Fue el pasado sábado día 29 de octubre en el Auditorio Municipal “Wenceslao 
Ayguald de Izco” a las 19,30 horas.
Pregunté a la actual presidenta de las JJMM Mari Carmen Guimerá Talavera 
sobre el concurso y me respondió lo siguiente: No se convoca el “Concurs 
Internacional de Música de Cambra “Ciutat de Vinaròs” debido a los motivos de 
la Covid-19. Son muchos los trabajos para preparar este concurso internacional, 
los cuales dan inicio en nuestra entidad en el mes de febrero-marzo de cada 
año. Se tiene que mandar infoirmacióin a todos los conservatorios, escuelas 
de música, músicos y un largo etc. Por lo cual, si bien en el año 2020 inicio 
de la pandemia, se anuló, el pasado año y este año 2022, hemos realizado un 
“Festival” aportando grupos de una gran categoría. Nos decía Mari Carmen, 
que esperan que si todo funciona bien en lo que representa a la pandemia, el 
próximo año 2023 ya se pueda celebrar el afamado “Concurs”. 
Un cuarteto de una gran categoría nos portó JJMM, “Accent>Ensemble” de 
Tortosa, en que los cuatro músicos que lo componen, son a la vez profesores 
de música del “Conservatorio de Música de Tortosa”.

Los componentes con los siguientes: Cecilia Aymí (voz), Ricardo Forner 
(clarinete),  David Matheu (viola) e Inés Reguero al piano. Tienen por objetivo, 
entre otros, de recuperar obras musicales de “Les terres de l¨Ebre” en música 
camarística. Nos ofrecieron obras en reconocimiento y memoria al gran 
músico de Tortosa Felip Pedrell (1841-1922) obras de diferentes temas desde 
“nadales” a las más tradicionales de las ciudades tanto de Cataluña, Comunidad 
Valenciana, etc. Es de agradecer la labor de este cuarteto, el cual nos realizo 
un concierto que pudimos ver, tanto al cuarteto completo, como a parte de 
sus componentes. Nos encandilaron, y la voz que ya conocíamos desde hace 
bastantes años de Cecilia Aymí, fueron impresionantes y del agrado del público 
que prácticamente llenó nuestro auditorio.
Si me permiten, desearía hacer un apartado aparte. La Voz de Cecilia Aymí es 
bastante conocido en nuestra ciudad, ella es una gran soprano, profesora del 

Conservatorio de Tortosa, y a la vez, hija de unos de los fundadores de este 
conservatorio. Me refiero a nuestro querido Rossend Aymí i Escolá, el cual fue 
durante 22 años, director de la “Coral García Julbe” de nuestra ciudad, a la cual 
pertenezco. Fue una grata sorpresa y gratificante, que se desplazaran a nuestro 
auditorio, los padres de Cecilia, Rossend y Maria, a los cuales saludamos. 
Por supuesto que la directiva de la “Coral García Julbe” y muchos de sus 
componentes estuvimos presentes. No podíamos faltar.
Por cierto y dada la categoría del concierto, aquí tienen el

PROGRAMA
Non, noneta             Popular-Pedrell, arreglos de Rossend Aymí

Nana d’Alcanar              Popular-Pedrell, arreglos de Accent Ensemble
A la clara nit                    Popular-Pedrell, arreglos de Accent Ensemble

Sel·lecció de cançons           F. Pedrell
Scherzino          R. Lamote de Grignon

Secret People         R. Gerhard
Le Spectre de la rose             F. Pedrell

Cançó de l´Estrella            F. Pedrell

Fueron tales los aplausos recibidos al finalizar cada una de las ocho que 
nos interpretaron, que al final nos regalaron un “bis” bajo el título de “Paño 
andaluz”. Si bien el compositor del mismo fue Felip Pedrell, al componerlo 
en Andalucía, deseó cambiarse su nombre original por el de Felipe de la Hoz. 
Valga esto como anécdota.

Resumiendo, un gran concierto, un gran cuarteto, y esperamos verlos de 
nuevo en nuestra ciudad.
Por cierto, los próximos conciertos que tiene organizados JJMM de Vinaròs, 
son ambos los días 5 y 12 del presente mes de noviembre en nuestro “Auditorio 
Municipal” a las 19,30 horas ambos.

Joventuts Musicals de Vinaròs nos ofrecen 
el Festival de Música de Cambra “Ciutat De Vinaròs”

Salvador Quinzá Macip

Accent Ensemble

Autoridades y directiva

Piano y voz

Viola y piano

Viola,  piano y clarinete Voz Cecilia Aymí
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Emili Fonollosa

E.Fonollosa
El responsable de obras del Ayuntamiento de 
Vinaròs Juan José Gilabert Cuenca ha dado un 
gran paso cualitativo en sus expectativas, al saltar 
al mundo literario con una atrevida novela en 
torno al multiverso cuántico, en la que una joven 
de la época medieval descubre las leyes de su 
funcionamiento.
La editorial de Madrid «Atlantis ediciones» va a 
publicar la que es su primera creación literaria, 
titulada «Ápeiron. El secreto del Valle», que será 
presentada el sábado 12 de noviembre, a las 19,30 
h. en el salón de actos de la biblioteca pública 
de Vinaròs. Ápeiron es un término utilizado en la 
antigua filosofía griega para referirse al origen de 
todo. Para la presentación del libro, se ha rodado un 
booktrailer, eligiendo como escenario la ermita de 
Vinaròs y con personajes ataviados con vestimenta 
medieval.
La proliferación de obras que el confinamiento 
ha propiciado le hacía aún más complicado que 
alguna editorial se atreviera a invertir con un autor 
novel como él, pero Atlantis ediciones ha querido 
apostar por esta novela a la que ve buenos mimbres 
para hacer de Gilabert en un futuro un escritor 
consumado. “Ápeiron” es un concepto filosófico 
que tiene mucha relación con la novela pues se 

basa en la creencia en diversos mundos. La trama 
de la novela está hilada según la teoría científica 
del multiverso cuántico, poniendo en contacto 
a un hombre contemporáneo con una joven del 
siglo XIV. “Todos los que han colaborado para 
hacerla posible me han comentado que tal vez era 
demasiado ambiciosa para ser mi primera novela, 
pero he querido plasmar una idea que ha rondado 
en mi cabeza desde jovencito”. “Siempre he tenido 
inquietud por la percepción distorsionada del 
tiempo, a veces creemos que el tiempo trascurre 
muy despacio y otras, muy deprisa, científicamente 
está comprobado que el tiempo no es algo 
concreto”. Aunque respeta todo lo que se hace en 
el cine y novelas sobre viajes en el tiempo, “nunca 
me ha convencido el modelo usado, en cómo 
funcionan las tramas y los argumentos, esta novela 
es mi propia versión”.
Remarca Juanjo que este proyecto lo comenzó 
mucho antes de este multiverso del que tanto se 
habla ahora, “creo que puede sorprender porque 
no es un viaje en el tiempo de forma corporal, física, 
no es tan fantástica la novela en este sentido, no son 
personajes con grandes poderes que viajan en el 
tiempo”. “Siguiendo la intrigante aventura a la que 
se enfrentan los dos protagonistas, en una época 

cada uno, puedes entender el funcionamiento del 
posible multiverso donde tal vez vivimos. En este 
sentido me gusta pensar que la novela puede estar 
más cerca del realismo mágico que de la fantasía”.

La parte de la novela que trascurre durante 
la época medieval está situada en el Mas dels 
Estellers, actualmente Sant Jordi, municipio 
donde reside este novel escritor vinarocense. 
Destaca Gilabert que la novela tiene un amplio 
componente histórico, aunque no pretenda ser 
una obra sobre historia, “durante el argumento 
de la novela muestro las leyes, los impuestos, las 
herramientas de trabajo, los conflictos de lindes, 
los resentimientos de guerras pasadas y las 
motivaciones de guerras que estaban por llegar, el 
comercio en el puerto de Binaralós, la literatura y 
la pintura de la época, las unidades de medida, los 
topónimos…”.
Juan José Gilabert, que tiene 44 años, dice en sus 
redes sociales que “el día que me senté y empecé 
a escribir las primeras líneas hace ya tres años, no 
podía imaginar que disfrutaría tanto haciéndolo, 
que acabaría sucumbiendo a las motivaciones de 
mis personajes o que lograría encontrar mi propio 
estilo en mi primera novela

Viaje literario al multiverso cuántico
Un funcionario del Ayuntamiento de Vinaròs se estrena como escritor 

con una novela que une la Edad Media con la contemporánea

Dragon Rapide vuelve con un espectacular concierto lleno de recuerdos
Gran iniciativa la de la asociación Vinaròs Centre Viu, que organizó un concierto de Dragon Rapide el pasado sábado en la confluencia de la Plaza Sant Antoni y 
la calle Socorro. Canciones para el recuerdo inlcuyendo versiones de grupos muy conocidos de las décadas de los 80 y 90 con la entrega siempre asegurada de 
los hermanos de López.  El lleno de público estaba asegurado
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Venda anticipada: Auditori municipal de dimarts a diumenge de 18.00 a 21.00 h

PROGRAMACIÓ 
CULTURAL

TARDOR 2022
A J U N T A M E N T  D E  V I N A R Ò S

Segarem 
ortigues amb 
els tacons

diumenge

30
octubre

Companyia: Teatre del 
Contrahecho
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30
Preu: Gratuït
Públic: Adults

Gènere: Teatre
Idioma: Valencià
Organitza: Regidoria 
d’Igualtat i Polítiques 
Socials

Retrat (s)

Companyia: Aflel
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30
Preu: 5 €

Públic: + de 12 anys
Gènere: Teatre
Idioma: Valencià

diumenge

06
novembre

Poi

Companyia: D’Es Tro
Lloc: Plaça de la Comunió
Hora: 12.00
Preu: Gratuït
Gènere: Circ
Públic: Infantil, 

adolescents, joves i adults
Idioma: Valencià
Organitza: Regidoria 
d’Igualtat i Polítiques 
Socials

Turistas

Companyia: Teatre 
Meridional
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30
Preu: 5 €

Públic: Joves i adults
Gènere: Teatre
Idioma: Castellà

Passos lleugers

Companyia: La Ravalera
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30
Preu: Gratuït
Públic: Adults

Gènere: Teatre
Idioma: Valencià
Organitza: Regidoria 
d’Igualtat i Polítiques 
Socials

SANTA CATERINA

Safari

Companyia: La Baldufa
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 17.00 
Preu: Gratuït
Públic: Infantil

Gènere: Teatre
Idioma: Valencià
Organitza: Regidoria 
d’Igualtat i Polítiques 
Socials

Lázaro

Companyia: Leamok
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30
Preu: 5 €

Preu: Adolescents, joves i 
adults
Gènere: Teatre, música i 
dansa
Idioma: Castellà

El que ens 
dona la terra

Companyia: Puro Teatro, 
arts escèniques
Lloc: Auditori Municipal
Hores: 
19.00 – 20.30 – 22.00
Preu: Gratuït

Públic: Adults
Gènere: Teatre
Idioma: Valencià
Organitza: Regidoria 
d’Igualtat i Polítiques 
Socials

La barca

Companyia: La Larvària
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 12.00

Preu: Gratuït
Públic: Infantil
Gènere: Circ clown

dissabte

12
novembre

diumenge

13
novembre

dissabte

19
novembre

diumenge

20
novembre

divendres

25
novembre

diumenge

27
novembre

diumenge

04
desembre
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Dissabte 22/10
TEATRE

Los pelos 
de punta
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30 h
Organitza: Associació comarcal 
de malalts mentals i famílies 
ACEMIF

Dissabte 29/10
V Trobada de Torres 
Humanes de Vinaròs
Amb la participació dels 
Castellers de Tortosa i la 
Muixeranga de Vinaròs
Horari: 
17.00 h Recepció d’autoritats a 
l’Ajuntament
17.30 h Cercavila
18.30 h Muixerangues a l’envelat 
de l’Atlàntic
Organitza: Muixeranga de 
Vinaròs

Dissabte 29/10
Festival de Música 
de Cambra Ciutat 
de Vinaròs
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30 h
Organitza: Joventuts Musicals de 
Vinaròs

Dissabte 5/11
Festival de Música 
de Cambra Ciutat 
de Vinaròs
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30 h
Organitza: Joventuts Musicals de 
Vinaròs

Dissabte 12/11
Festival de Música 
de Cambra Ciutat 
de Vinaròs
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30 h
Organitza: Joventuts Musicals de 
Vinaròs

Diumenge 13/11
XV Aniversari de 
l’Aplec d’Instruments 
Tradicionals
Tallers, música, animació i 
concerts
Lloc: Envelat de l’Atlàntic
Hora: De 12.00 a 18.00 h
Organitza: Associació de 
Dolçaina i Tabal de Vinaròs

Diumenge 20/11
Concert de Santa 
Cecília de l’Orfeó 
Vinarossenc
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.30 h
Organitza: Orfeó Vinarossenc

Dissabte 10/12
Concert de Nadal 
d’ESMUVI
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.00 h
Organitza: ESMUVI

Diumenge 11/12
Concert de la Big 
Band d’ESMUVI
Lloc: Auditori Municipal
Hora: 19.00 h
Organitza: ESMUVI

29Programació cultural Tardor 2022

Del 30 de novembre 
al 18 de desembre
MIRADES ENTRE 
VEÏNS
FOTOGRAFIES DEL NOSTRE 
TERRITORI
Organitza: Associació cultural 
diLLUMs d’arts al Forn i el 
Campus Extens de la URV a 
Tortosa 
Lloc: Auditori Municipal
Horari: De dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

Del 20 de desembre 
al 6 de gener de 2023
Exposició de 
pessebres 
Lloc: Cotxera de Batet
Organitza: Associació Pessebrista 
de Vinaròs
Horari: De dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

Del 20 de desembre 
al 8 de gener de 2023
Exposició de 
fotografia
Organitza: Associació AFOVINA
Lloc: Auditori Municipal
Horari: De dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

Del 10 de setembre 
al 16 d’octubre
PINTURES

Lorenzo García
Lloc: Auditori Municipal
Horari: De dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

Del 6 al 14 d’octubre
Exposició sobre 
la CARTA POBLA 
de Vinaròs
Lloc: Biblioteca MunicipalS

Del 18 d’octubre 
al 4 de novembre
ESCOLA D’ART 
DE VINARÒS
Lloc: Auditori Municipal
Horari: De dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

Del 7 al 27 de novembre
Certamen 
d’Aquarel·la Puig 
Roda
Organitza: Associació Cultural 
Amics de Vinaròs
Lloc: Auditori Municipal
Horari: De dimarts a diumenge 
de 18.00 a 21.00 h

Del 14 al 28 de novembre
EXPOSICIÓ DE FOTOGRAFIA

ES TRACTA DE 
PERSONES
Lloc: Mercat Municipal

ExposicionsEntitats
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Por Lluís Gandía,  presidente local  PP Vinaròs

El misterio 
del Centro Social Por Juan Blanchadell

¿Truco o trato?

Este pleno de octubre 
ha venido con susto. Se 
presentaba a aprobación 
la aceptación de las 

condiciones impuestas por Costas para autorizar la 
concesión del terreno para la pasarela peatonal en el 
Cervol. Durante la mañana Marcela había despachado 
con el alcalde, quien le aseguró que todo estaba claro, 
que la construcción se haría dentro de los plazos para 
no perder la subvención del EDUSI, y que el comienzo 
de las obras iba a ser en breve. Pero la intervención 
del portavoz del grupo Popular puso en evidencia la 
existencia de otro expediente por el que el organismo 
responsable de la planta depuradora, así como la 
arquitecta municipal, informaban de la conveniencia 
de desplazar la pasarela más hacia la costa para evitar 
cualquier problema de rotura en la tubería que bombea 
todas las aguas fecales que producimos en Vinaròs 
hacia la depuradora, con el problema medioambiental 
que ello supondría. 

Dijo el secretario que estos informes estaban en otro 
expediente porque, por razones informáticas o de 
procedimiento, no se podían añadir al expediente 
principal. Así será, como también será por simple 
casualidad, que unos informes desfavorables sobre 
una obra que el grupo Socialista y el de Compromís 
necesitan como agua de mayo, porque será la única 
obra municipal que podrían empezar antes de las 
elecciones, justamente esos informes, no se les enseñan 
a los concejales de la oposición, y el alcalde se los oculta 
a Marcela en su reunión de la mañana, porque son dos 
informes muy preocupantes que deberían haberse 
conocido y debatido antes de aprobar nada.
En época de Halloween, lo de “truco o trato” no me 
dirán ustedes que no viene al pelo. Desde luego “trato” 
no ha habido, pero “truco” claro que sí, y señores del 
gobierno, así no vamos a llegar a ninguna parte. 
Hablando de Halloween, parece que desde el 
Ayuntamiento pretendan americanizarnos, porque 
mientras que llenan Vinaròs de telarañas y fomentan 
esa fiesta estadounidense, dejan perder tradiciones tan 
nuestras como la castañada ¡Bravo! por este equipo de 
gobierno tan defensor de nuestras tradiciones.

Para terminar también con otro tema del pleno, me 
gustaría preguntarles a los miembros del grupo 
municipal de Totes som Vinaròs (Podemos); cuantos 
diputados tienen el congreso, si no voy desencaminado 
creo que son 33; o preguntarles también cuantos 
ministros de su partido están en el Gobierno de España, 
que creo que son 5,  una de las cuales en un puesto 
relevante dado que detenta una vicepresidencia; y por 
último preguntarles si las competencias en materia 
de costas corresponden al Gobierno de la nación o al 
Ayuntamiento de Vinaròs. A esa última me la puedo 
contestar yo porque evidentemente son del gobierno 
del Sr. Sanchez. 
Dicho lo cual, me pregunto: Con una representación 
tan nutrida de los suyos en Madrid, tanto en el 
Congreso como en el Gobierno ¿por qué no acuden 
directamente a ellos a plantearles las reivindicaciones 
relacionadas en el texto de la moción que presentaron 
en el pleno de un Ayuntamiento que no tiene ninguna 
competencia en la materia? ¿No creen ustedes que 
sería mucho más efectivo que acudieran directamente 
al centro de decisión en vez de ir dando rodeos a 
través de mociones en Ayuntamientos? ¿o es que sus 
ministros y diputados no pintan mucho que digamos 
y necesitan el apoyo de los municipios para poder 
abordar demandas como esta? Y que conste que 
estamos plenamente de acuerdo con la mayoría de las 
que leímos.

Los fondos EDUSI 
se anunciaron en 
2016 como una lluvia 
de millones que 

transformaría a Vinaròs en una ciudad diferente, y 
de todas las obras el Centro Social estaba llamado 
a ser el referente de las inversiones previstas por 
un gobierno de izquierdas autocalificado como 
muy social, transparente y participativo.

Han pasado seis años y el Centro Social ni se ha 
hecho ni se hará. El buque insignia de los fondos 
EDUSI convertido en un fracaso que tiene como 
nombre Centro Social y de apellido Guillem Alsina.

Y ello es consecuencia de una falta de liderazgo en 
el gobierno, una carencia de proyecto para Vinaròs 
y un déficit de participación y transparencia con 
los partidos de la oposición y la ciudadanía. El 
Centro Social, que según el gobierno albergaría la 
concejalía de Bienestar Social, oficinas y despachos 
para entidades, serviría para formación y para ocio, 
es la demostración de todo ello.

Y lo peor de todo es ver como después de seis años 
el gobierno sigue siendo incapaz de reconocer su 
fracaso, de pedir perdón a los vinarocenses por un 
engaño continuado y asumir las responsabilidades 
políticas por ser incapaz de sacar adelante su 
principal proyecto y poner en riesgo la subvención 
europea.

Guillem Alsina debe dar la cara ante los 
vinarocenses y explicar su gestión en estos seis 
años. Fue él quien puso el Centro Social en el 
primer lugar de sus prioridades y debe ser Alsina 
quien explique y asuma su fracaso en la gestión. 
Los vinarocenses no entenderán otra cosa.

Desde el Partido Popular venimos advirtiendo 
desde hace meses que los fondos EDUSI van a 
perderse en su gran mayoría, pero el gobierno de 
Guillem Alsina ni nos escuchó antes ni nos quiere 
escuchar ahora. Son un gobierno en minoría 
que actúa como si tuviera mayoría, aplicando un 
rodillo que acaba perjudicando a nuestros vecinos.

El Centro Social es la muestra del fracaso del 
gobierno del PSPV-PSOE en Vinaròs. Ellos lo 
marcaron como prioritario y son ellos quienes 
ahora esconden que no se va a ejecutar. Ni siquiera 
con el uso y abuso de propaganda en los medios 
públicos van a tapar su fracaso. Pero seguirán 
callados, escondidos y sin dar explicaciones. 
Vinaròs no merece este gobierno.

Per culpa nostra no serà

Sembla que l’ambient polític local va agafant una 
escalforeta interessant.
De cara a les eleccions municipals del 28 de maig 
de 2023 ja coneixem cosetes i nosaltres també en 
tenim alguna a dir.
El senyor Alsina i el senyor Amat ja han manifestat 
la seua voluntat de repetir com a caps de llista de 
PSOE i PP.
La senyora Fibla, de TSV, anuncia la seua retirada i 
el senyor Herrera, de C´s, diu que se’n va però que 
si algú el vol estaria disposat a escoltar oferiments.
El PVI juga a fer volar coloms, Compromís 
suposem que esperen la resolució de la batalla 
Oltra/Baldoví, Podemos espera el resultat del 
procés intern de primàries i Vox pssst, pssst, que 
venen, que venen.
Mentrestant, la gent d’Esquerra i la que se’ns ha 
apropat treballem  en allò que creiem què és el 
més important: recuperar per a l’esquerra  aquell 
espai que mai no s’havia d’haver perdut. (Un espai 
orfe i sense ningú que li escriga) Aquest espai és 
el que s’ha quedat buit perquè els qui teòricament 
estaven cridats a ocupar-lo han decebut a la 
munió de persones que, enlluernats pel miratge 
de les cares noves i els missatges de radicalitat, 
els van fer pujar més amunt del que realment els 
tocava.
Estem convençuts que si els grups que estem 
disposats a fer autocrítica permanent, a provocar 
que es facen polítiques d’esquerres col·locant a les 
persones al mig de l’activitat i anem agafats de la 
mà, podem rescabalar a les ciutadanes i ciutadans 
que han perdut les seues esperances per culpa 
dels qui han dedicat els darrers anys a les fotos de 
portada o prometre coses que a part important 
de la ciutadania els importa poc. (Uns governs 
que exaltaven el progressisme i el canvi social per 
tal de fer Vinaròs centre cultural i econòmic de la 
comarca i que després de vuit anys han demostrat 
fefaentment els seu immobilisme i la submissió 
als dictats de les seues estructures de partit).
És per això que estem parlant  amb la gent del 
nostre entorn polític proper cercant una sortida a 
la paràlisi socioeconòmica i cultural, que, al nostre 
parer, recorre tots els àmbits del nostre municipi.
Ara bé, ho fem i ho farem mentre ningú no vulgue 
posar el seu criteri per sobre dels altres. Sempre 
amb la il·lusió que un altre Vinaròs ès possible: un 
poble on hi tinga cabuda la inherent diversitat 
humana i on les principals decisions polítiques 
no siguen imposades; on la participació inclusiva 
dels corrents ideològics convergeixen sempre 
en uns mínims ètics que tota acció política ha de 
resseguir per tal d’enfrontar els reptes que el segle 
XXI desplega.
Som molt conscients del nostre pes i de les 
nostres possibilitats, però,  ser  crossa per a què tot 
continue igual sabem que no ha de ser l’objectiu 
de les polítiques d’esquerra ni tampoc ajudar a 
tirar endavant dèries i ambicions de persones que 
tenen la política com un ofici. Tenim molt clar que 
més val quedar-se fora amb dignitat que vendre’s 
en l’intent de tocar poder o d’obtenir gloria 
personal. 
Recuperar la dignitat de l’esquerra i la confiança 
en les institucions pròpies se’ns fa, si més no, 
improrrogable. Per a això, no ens quedem a casa 
i volem incloure a tothom en l’empresa de fer un 
Vinaròs per al segle XXI.

Som d’esquerres, som republicans, som vinarossencs i valencians.

vinaros@esquerra.cat 
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Juan B.Patón SilvaCiudadanos de segunda

En España Suma seguimos insistiendo en que 
a pesar de que la recaudación en las distintas 
administraciones, entre ellas las administraciones 
locales, ha batido y sigue batiendo records, esto no 
repercute en el bienestar diario de los ciudadanos.
En Vinaròs tenemos muchas deficiencias que 
el Ayuntamiento ha de mejorar y muchas 
diferencias entre los vecinos según sea la zona en 
la que vivimos. Todos pagamos impuestos y todos 
tenemos derecho a los mismos servicios. Pero esto 
no es así. En las zonas denominadas Costa Norte 
y Costa Sur la falta de servicios y medios puede 
incluso poner en riesgo la vida de sus moradores. 
En estas zonas no ha habido plan urbanístico y se 
ha edificado como se ha podido o querido, pero el 
resultado es que hay unas calles tan estrechas que 
es imposible acceder con vehículos medianamente 
grandes a las viviendas, y no podemos dejar de 
preguntarnos qué pasaría si por desgracia tuviera 

que acceder un camión de bomberos por una 
urgencia. Porque el camión de bomberos no 
cabe, pero es que las tomas de agua para apagar 
un incendio son insuficientes y en algunos sitios 
inexistentes.
Aunque esto ocurre también en muchas calles del 
centro de la población, en la Costa Norte y Sur es 
escandaloso el estado del pavimento;  más que 
calles de zonas residenciales parecen caminos de 
cabras, el alumbrado es insuficiente en general y el 
aislamiento que se sufre por no disponer de más 
medios de transporte público es evidente.
Durante la semana, de lunes a viernes hay servicio 
regular de autobús que aunque resulte insuficiente 
respecto a la cobertura horaria, cumple la misión 
de conectar estas zonas con el centro de Vinaròs. 
Los sábados se reducen muchísimo los horarios 
en los que funciona este servicio y los domingos y 
festivos es inexistente, dejando a los moradores que 

no tiene vehículo propio totalmente incomunicado 
por carretera, a expensas de la buena voluntad de 
los vecinos. En los meses de Julio y Agosto sí que 
se dispone de autobús urbano en las costas (con 
horarios muy reducidos pero algo es algo), pero 
se acaba el turismo y se acaba el servicio. Los 
habitantes que viven todo el año es estas zonas 
pagan sus impuestos y  son merecedores de disfrutar 
todo el año de  este servicio, tanto si hay turismo 
como si no. Las personas mayores, los jóvenes, las 
parejas con niños pequeños, los adolescentes… 
todos necesitan que el Ayuntamiento les ponga 
los medios necesarios para acceder a los servicios 
que ofrece el centro del pueblo u otras poblaciones 
ya que en esta época de crisis tan brutal no todo 
el mundo puede permitirse el lujo de un medio 
de transporte propio, al que muchas personas no 
pueden acceder ni mantener.
Autobuses los siete días de la semana YA.

Vendernos la burra

En Izquierda Unida tenemos claro que la situación laboral y económica por la 
que estamos pasando en el Estado español no es como para tirar las campanas 
al vuelo. También tenemos claro que en Vinaròs ademas de la deficiente 
situación laboral y económica por la que estamos pasando también podemos 
añadir la industria,agricultura,pesca,sanidad, comercio...Sin olvidarnos de la 
deficiente gestión del equipo de gobierno y la oposición.
Pero en Izquierda Unida también tenemos claro que el Partido Popular con sus 
eslogans, artículos de opinión, ruedas de prensa y promesas nos quiere vender 
la burra.
En las próximas elecciones municipales comprobaremos si es una suerte 
que la memoria de nuestros vecinos no es corta, ya que si nuestros vecinos 
tienen buena memoria se acordaran de la nefasta gestión del Partido Popular 
gobernando con mayoría en el Ayuntamiento. Y si la memoria de nuestros 
vecinos no es corta también se acordaran de que las mismas carencias 
que ahora reivindica y critica el Partido Popular ya la padecimos estando 
gobernando en el Ayuntamiento. Eso no es ni mas ni memos que una manera 
descarada de querer vendernos la burra.
En Izquierda Unida nos parece perfecto que el Partido Popular tienda la mano 
a todos los vinarocenses que deseen que nuestra ciudad no siga quedándose 
atrás. También nos parecería perfecto que Vinaròs tenga con urgencia un 
gobierno municipal que tenga la ideas claras y que gestione de forma eficaz 
por el bien de todos. Pero en Izquierda Unida tenemos muy claro que ese 
gobierno no es el Partido Popular. No es el gobierno que Vinaròs necesita.

Tender la mano a todos, pues bueno, eslogan de precampaña. La mano también 
la tendió el Partido Popular a los partidos de la oposición, pero nadie ha querido 
cogerse de su mano. Esa seria una medida de urgencia con la cual Vinaròs 
podría tener un gobierno municipal con las ideas claras y que gestionase de 
forma eficaz. Pero lo que ha quedado claro es que ni con un gobierno con las 
ideas claras y eficaz, con el Partido Popular no se quieren coger de la mano. 
Pero bueno el Sr. Gandia siempre puede seguir vendiéndonos la burra.

En Izquierda Unida no tenemos ninguna duda de que el PP cree en la política 
con mayúsculas, pero con mayúsculas cuando esta gobernando con mayoría 
que la pueda aplicar según mejor les interese.
Es bien cierto Sr. Gandia, presidente del PP local que Vinaròs se merece 
recuperar el tiempo perdido y que todavía es posible hacerlo. Como también 
es cierto que en las dos últimas legislaturas Vinaròs ha sido una ciudad sin 
un capitán al frente del barco. Pero desafortunadamente no han sido las dos 
última legislaturas, ademas donde cada concejal ha remado a su antojo y según 
su parecer. Y que el resultado esta a la vista y no puede ser más catastrófico. 
Pero en este resultado también tenemos que añadir al Partido Popular que ha 
participado y mucho en ese resultado.
En Izquierda Unida entendemos que es posible conformar un gobierno 
progresista de izquierdas que gestione los intereses, deficiencias y necesidades 
como Vinaròs se merece.
Mientras tanto, el Partido Popular que siga intentando vendernos la burra.

Manuel Villalta

Antonio B.Najar

Si hay algo que no soporto, es la mentira, o el odio sin tapujos por parte 
de algunos hacia una parte determinada de ciudadanos de este país o la 
utilización de las banderas. Llegue con mi familia, en 1969 a una localidad 
catalana, uno como tantos otros de los que nuestros padres decidieron emigrar 
en busca de trabajo. En más de cuarenta años, hemos contribuido con nuestro 
trabajo e impuestos a hacer “Grand lo País” fueron nuestros abuelos, padres y 
después nosotros, los que tuvimos la función de sacar adelante los trabajos 
más precarios, menos remunerados y con jornadas (vividas en carne propia, 
de más de diez horas, incluso en sábado). Andaluces, extremeños, maños, 
manchegos etc… Recogieron la basura en sus pueblos, trabajaron en sus 
fábricas, trabajaron sus tierras, recogieron su fruta, pintaron sus casas, salieron 
a faenar a la mar, etc… De vez en cuando, oías aquello de “Habéis venido 
a quitarnos él pan” o cuando fallecía alguien preguntaban aquello de “Es 
castellano o catalán” ¿Por qué? “Dirás que si es castellano, no se sen tan” No me 
lo han contado, me han dirigido directamente esas palabras. Por descontado, 
que los oriundos del terreno trabajaban, dirigían o invertían en esa mano de 
obra, en aquel tiempo barata. Respeto, defiendo y trabajo en esta tierra, como 
si fuera mía. Nunca permitiría que nadie la mancillase, sin tener por ello que 
hacerlo en catalán o valenciano, los sentimientos no entienden de lenguas. 
Con todo mi respeto, que no os mientan más, como se puede echar la culpa 

de la falta de financiación a la Comunidad, País, Nación… Ponerle él nombre 
que queráis: la tierra, las personas, sus problemas etc… Seguirán siendo los 
mismos, no es cuestión de nombre. Culpar de esa falta de financiación a la 
Comunitat, al Rey, Madrid, Ayuso o la cabra de la Legión… Es para reírse, si no 
fuera un asunto tan grave. Desde 2015 (hace 7 años) tenemos un gobierno en 
la Generalitat: PSPV – Unidas Podem y Compromis. Casualmente con él mismo 
gobierno que la nación PSOE y PODEMOS y ¿Tiene la culpa la cabra de la 
Legión de que no llegue la financiación a Valencia? o ¿Se extrañan que silben 
al Señor Sánchez o ha Ximo Puig? El mundo al revés. Cuando entenderán que 
él enemigo lo tienen en casa. No me imagino, todo esto con un gobierno del 
PP en Madrid. La Sanidad, los servicios, él trabajo, los impuestos ¿Están mejor 
que hace cinco años, cuando ahora teóricamente están mandando los suyos? 
Hablan de falta de financiación, y anteponen en los presupuestos la rebaja de 
las penas a unos condenados, en vez de reclamar una financiación justa para 
los valencianos, ayudas sociales, rebajas fiscales, incentivos para la creación de 
puestos de trabajo, agilizar los trabajos del corredor Mediterráneo… O  tantas 
cosas, que tal vez les interese menos que las ideológicas, pero que son más 
necesarias para él ciudadano de a pie. Sin acritud, desde él respeto, trabajen 
para los ciudadanos y no persigan más utopías. Todo llega a su debido su 
tiempo.      

Soy: valenciano, catalán, vasco...y español
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PESCA

Andrés Albiol Conillet setriller

Tiempo veraniego en el otoño

La modalidad del arte de la pesca de cerco
Conocida también por traíña o llum. Esta pesquera de técnica activa, consiste en realizar por la noche 
capturas masivas de especies de pescado azul, que viven en grandes bancos pelágicos (sardina, boquerón, 
etc) cercándolos con una fuerte red. Para ello, el barco sale de puerto al atardecer navegando ya en la 
oscuridad, y con su aparato de sonar localiza a la profundidad que sea el cardúmen de éstos peces, para 
largar rápido un bote de faroles, que tras fondear con el ancla enciende las luces alimentadas eléctricamente 
con un potente alternador de su motor. Así, el pescado va emergiendo a flor de agua en busca de la luz. 
Acto seguido, desde el barco, con un gran paño de red de forma rectangular, con unas dimensiones de 350 
m de largo por 50 de alto y de malla tupida, que en la parte superior tiene una relinga con corchos, y en la 
inferior otra que lleva plomo, que está junto a unas anillas por donde pasa un recio cabo llamado jareta, 
el barco va calando la enorme red alrededor y bordeando el pescado, para hacer una circunferencia sobre 
la superficie del mar con el bote de faroles en el centro, ya que el lastre de los plomos ayuda a mantener 
la verticalidad a modo de pared, pero sin llegar a sumergir los corchos. Antes de cerrar dicho círculo sale 
el bote, y el barco por medio de un chigre mecánico comienza a cobrar de los extremos de la jareta, para 
cerrarlo por abajo y quedar embolsado-atrapado el pescado.  Luego, con un gran brazo halador hidráulico, 
se va izando a bordo la gran red hasta que llega la parte final o matador, donde están apiñados los vivitos 
peces en el agua, para cogerlos copeando con un salabar y depositarlos en cajas sobre la cubierta. Por 
último, se termina de izar el arte estibándolo junto a la orla, y a navegar rumbo a puerto ya con el sol fuera, 
para efectuar los desembarcos de capturas en lonja.
Esta pesquería, con el transcurso de los tiempos se ha modernizado. Originaria de USA al inicio del siglo 
pasado llegó pronto al Cantábrico y después al Mediterráneo. En un principio los artes eran de hilo de 
algodón y los cabos de cáñamo, etc. Luego se elaboraron con materiales plásticos y fibras artificiales. Cada 
barco tenía dos botes de faroles que encendían en diferentes lugares, que por intuición creían que había 
pescado. En la iluminación usaban derivados del petróleo, como gasolinas y luego butano, para hacer que 
se concentraran los densos bancos de pescado bajo el resplandor de los focos, y con los nuevos aparatos 
electrónicos de sondas, la detección nocturna de los cardúmenes de peces, ahora con un bote basta. 
Igualmente eran utilizadas dos grandes embarcaciones, una (la cinta) con el gran arte para calar rodeando 
al pescado, y otra (el correo) que estivaba en su bodega la captura y regresaba para su venta. Antaño, 
igualmente usaban un botecillo (chivato) que sostenía la punta del arte al iniciar el calado, y ahora se utiliza 
una baliza o boya móvil para sostener dicho extremo. Ni que decir que hacían falta casi una veintena de 
hombres para cobrar a mano y recuperar las recias cuerdas y redes del mar, cuando ahora las modernas 
poleas y grúas lo hacen en menos tiempo. Esta pesca tuvo sus inicios en Vinaròs en los años 40, para ir 
creciendo hasta tener en base fija cerca de 30 llums. Su principal extracción era la sardina. La campaña 
se efectuaba en primavera y verano. Para dotar a los barcos de tripulaciones extra, ya que hacía falta más 
del doble de pescadores para faenar que al bou, venían peñiscolanos y marineros del Sur, que a la postre, 
muchos se trajeron a sus familias para afincarse aquí. También hubo gente de tierra y campesinos que se 
enrolaban durante esta corta temporada. Después, en la década de los 60, comenzó a pescarse el boquerón, 
y arribaron a nuestro puerto gran cantidad de cerqueros, en especial de Cantabria, el País Vasco, Andalucía 
y Castellón, para haber en algunos días 110 llums atracadas en la dársena portuaria. Luego, en los años 70 
fue decreciendo, para volver a subir en los años 80 y 90, pero la flota vinarocense ya estaba muy mermada, 
de manera que la mayoría de barcos eran catalanes, murcianos, andaluces y de Castellón. A partir del 2000 
ha ido bajando paulatinamente el número de barcos que recalan aquí tras el peix blau. Ahora solo tenemos 
dos cercos locales y son pocos los barcos forasteros que vienen algunas veces.

Comenzó de nuevo la semana con unas aguas muy calmadas y unas temperaturas ambientales cálidas  mar 
adentro. Se faenó solo tres jornadas, ya que al ser festivo el martes, el lunes hicieron también fiesta. Las 
extracciones resultaron flojas. Y las cotizaciones con muchos altibajos.
La pesca de arrastre, los bous atraparon a diario langostino, gamba, calamar, pescadilla, choquito, salmonete, 
rape, peluda, móllera, caballa, jurel, rubio, pulpo blanco, canana, congrio, araña, cinta, cangrejo y morralla.
El cerco, una traíña nuestra no caló. Y el jueves tampoco. La flota de artes menores, tres barquitas trasmalleras 
calan las redes a la sepia. Una lo hace al mabre. Otra al pagel y mújol. Y tres al lenguado, rombo y raya.  
El palangrillo costero, una pilló con este arte de anzuelos bacoreta de 8 kg/pieza. La recolecta de pulpo 
roquero con cadufo, dos embarcaciones (1 de Benicarló) subastaron ejemplares de 1 a 3 kg. Y un marrajero 
de Blanes, arribó con 2.000 kg de pez espada.

Últimos desembarcos de peix blau por un cerquero

I llebra de mar tacada, en castellà vinagrera 
i liebre de mar manchada. El seu nom 
científic és Aplysia punctata. És un animal 
carnós gelatinós, que apareix a la primavera 
per aigües succintes. No és comestible ni 
té valor comercial i ocasiona desperfectes 
als xarciers. Este mol·lusc gasteròpode 
corporalment arriba a mesurar fins a 20 cm de 
llarg. De l’orde dels Opistobranquis posseïx 
un cos bombat, simètric, de superfície nua 
amb xicotetes protuberàncies. Cap davant, 
la boca amb llengua rasposa, que al costat 
li ixen dos tentacles i en la part de dalt hi 
ha dos espècies d’orelles allargades amb 
sensors químics, olfactius, etc, i baix els 
ulls. El seu peu i sola és lliscant i llarga, que 
està acabada a manera de cua punxeguda. 
El tronc posseïx la petxina interna de 3 cm, 
globosa, en regressió, fràgil i translúcida, 
que cobrix el sac visceral. Els seus parapodis 
a manera d’ales són iguals i dreçats, que 
actuen també com a òrgan de natació 
amb moviments ondulants, i al mig li ixen 
les brànquies. De color d’adult verd terrós 
amb punts rosats i blancs. Es reproduïx a 
la primavera. Hermafrodita. S’acobla en 
sèrie fent de mascle per a la que antecedix 
i de femella per al que li seguix. Fa cintes 
o espaguetis de milers d’ous de to groc o 
rosa, que els fixa sobre les plantes. De l’ou 
ix una larva pelàgica i després se’n va ja a 
viure sobre el fons. Si es veu atacada llança 
a l’enemic un doll de líquid púrpura per a 
confondre-ho. Bentònica. Preferix habitar 
en aigües tranquil·les prop de la costa per 
llocs amb vegetació. De dia sol amagar-se. 
Menja algues. A vegades sura nadant amb la 
part ventral cap amunt. Les freses cuinades 
son un bon menjar.
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o CURSA ERMITA “EL VOL DEL PUIG” - 13 
novembre

o Hora: 9:30 hores
o Lloc: sortida i arribada plaça ermita Vinaròs

Inscripcions: obertes a www.hj-crono.es fins a l’11 de novembre. 
Preu: 12 €
Tipus de prova: cursa de muntanya competitiva
Recorregut: 14 kilometres (descarrega’l al web del CME)
Obsequi: samarreta maniga llarga, botella metàl·lica, avituallaments i 
entrepà.
No pergueu l’oportunitat de gaudir de l’esport en el meravellós 
paratge natural de l’ermita de Vinaròs. Us esperem!

Campanya d’Esport Popular 
Vinaròs 2022

Joan Beltrán Quintero

Futbol
El Vinaròs s’imposa 

en el derbi comarcal
CD BENICARLÓ - 1-2- VINARÒS CF 

Vamos recuperando: 
tras el afán de superarse, 
tras la rotura de fibra del 
gemelo, Rosa Gilabert 
está demostrando el buen 
momento de forma que va 
adquiriendo. Los entrenos 
van dando resultado.
Este pasado domingo se 
desplazó a Villarreal para 
disputar cinco mil metros 
de los que constó esta 
prueba. En ella realizó un 
excelente resultado, dejando 
el pabellón bien alto y 
consiguió ser líder en su 
categoría.

Rosa Gilabert del CABM vuelve 
a competir después de su lesión

Seguimos sumando para el circuito y 
disfrutando de nuestro deporte.

Victòria balsàmica d’un Vinaròs ofensiu, vertical i amb ganes. El fet de tocar fons 
a casa contra el CD Soneja va tenir l’efecte desitjat sobre un equip que necessita 
renéixer i que ha donat bones sensacions en el Pitxi Alonso enfront d’un Benicarló 
que aviat es va quedar amb deu. Així i tot, la lectura del partit deixa detalls molt 
positius que els blanc-i-blaus hauran de confirmar davant rivals de major entitat. 
Per al Vinaròs CF ara mateix no hi ha partit menor o cita secundària. Només li 
val guanyar i anar recuperant autoestima i confiança. L’entrenador va apostar per 
un bloc amb clara vocació ofensiva i algunes novetats. Pablo Hidalgo tornava a 
ocupar el lateral esquerre en un 4-2-3-1 en el qual Alexandre i Cabedo repetien 
com a tàndem en la medul·lar. Marcos i Abaso ocupaven les bandes perquè Re 
enganxés pel centre amb Orrego. Un gol d’Arles en el minut 2 encarrilava un 
partit per als vinarossencs que el Benicarló empatava en el minut 29. El defensa 
del Benicarló Oscar Seva feia penal i a més rebia la targeta vermella en el minut 
35, i Orrego s’encarregava de transformar l’1-2 en el marcador. Des de llavors, el 
Vinaròs, que va aprofitar la seva superioritat numèrica per a buscar una vegada 
i una altra la porteria rival enfront d’un equip que s’afanyava per frenar les 
arribades blanc-i-blaves. Abaso, molt incisiu, va explotar al màxim la seva banda 
ben secundat per Re. Així s’arribava al descans, amb la tranquil·litat que dona un 
bon resultat. Orrego va tenir l’1-3 en la represa, però el seu tir creuat des de fora 
de l’àrea no va trobar porteria. El Benicarló va intentar pressionar més la sortida 
de la pilota, però no va escurçar distàncies.El Vinaròs continuava dominant però 
sense la profunditat del primer temps. I a mesura que passaven els minuts el 
Benicarló intentava equilibrar la balança. Raul Gonzalez va tenir una bona ocasió 
per a marcar, però va fallar en la definició. Els de Lorente van controlar la possessió 
encara que va faltar mordent. Un solitari tret llunyà de Kevin Javier a punt va estar 
d’augmentar el compte pocs minuts abans del final, però l’1-2 no es va moure. El 
Vinaròs ha fet un pas anímic important i deixa segellada la seva continuïtat en La 
Nostra Copa
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Les inscripcions ja 
estan obertes 

Club Balonmano VinaròsHandbol

Infantil Masculí:
Balonmano Castellón “Verde” 17 - Artclinic CBM  Vinaròs 33

CBM Vinaròs: Marcos, Ayza, Pau Febrer, Andreu Borut, Juan José 
Gras, Manel Pérez, Ian Ferrer, Sergi Vázquez , Eloy Corral , Xavier 
Cruella, Izan Arques i Marcos García.
Tercera victoria en un camp dificil per als Vinarossencs, la primera 
part va concloure amb un resultat de 9-16 a favor del Vinaròs, però 
la segona part el Vinaròs, va surtir amb mes acert de cara a porteria, 
arriban a un resultat final de 17-33.
Victoria, que posa als Vinarossencs en la part alta de classificació, 
cal destacar que disposem, en un equip en molt de futur.
Aquesta Semana partit que decidirá molt a la part alta, contra el 
Balonmano Castelló “Negre”, nou objetiu, la victoria, equip que 
empatat a punts amb nosaltres, partit clau que és disputará al 
Llangostí Arena.

Juvenil Masculí:
Roda Construcción y Diseño CBM Vinaròs 11 – Balonmano 

Castelló 27
CBM Vinaròs: Adrián Jaén, Joan Albiol (2), Sergio Ejulve (3), Héctor 
Barreda , Alexis Federico (1), Iván Roda, Marc Pérez (4) ,Erik 
Kharkavchuk (1) i Max Blasco.
   Partit molt fruix del Vinaròs davant de un Castelló que es va limitar 
a aprofitar els regals dels nostres. 
De primer moment es va vore que no era el dia, poca gent a la 
grada, jugadors apagats, còctel perfecte per no competir. Llevat el 
primer quart d’hora que el marcador anaba igualat, els del Roda 
van estar posats, però a partir de ahir vam tornar al de sempre, 
exclusions tontes, pèrdues de ball no forçades, llançaments mal 
seleccionats i mal en defensa. 
El Castelló en una defensa 6-0 , aprofitava les pèrdues 
vinarossenques per córrer al contraatac i obrir forat al electrònic. 
Partit per a oblidar i ara a pensar en el proper partit, el derbi front 

el Benicarló.
Senior Masculí:

Handbol Xàtiva 36 - Tudor Bars CBM 
Vinaròs  18

CBM Vinaròs: Andrés Vallès, Marcos Chaler , 
Ferran Ferreres, Taty Adell (1), Sergi Llonart 
(8), Gabri Albiol (3), Sergi Albacar, Quim Sanz 
(8), Cristian Miralles, Ian Cuartiella i Carlos 
Castel.
Segona part per a oblidar, després de arribar 
al descans perdent de 4, a la represa els del 
Tudor torrent el partit. Enguany les sortides 

fora de casa no és el nostre, 3 sortides 3 
derrotes i de forma abultada. 
Tot el que a casa és un equip fort, 2 de 2 
guanyats, fora el equip perd el nort.
La primera part a Xàtiva va ser igualada, el 
Tudor defenia prou bé i li faltava una mica 
de encert en atac. Al descans es va parlar 
de ajustar un poquet més, però el equip va 
desapareixe i la segona part va ser un passeig 
dels valencians que van desarbolar als 
nostres a base de contraatacs i van demostrar 
perquè van líders de la categoria.

El Repte 10K Vinaròs, a la Mitja Marató de València
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Club Bàsquet Vinaròs

Atletisme

Bàsquet

Alejandro Arroyo
Aquest diumenge 23 d’octubre de 2022, ha estat 
plagat d’esdeveniments esportius representats 
per membres del Club Esportiu Vinaròs, amb 
bons resultats tant en classificació com a nivell de 
rendiment i representació.

Per una banda, un any més, s’ha celebrat a la ciutat 
de  València la mitja marató, consolidada en el 
panorama internacional pel seu recorregut quasi 

pla i sense  corbes  que permet  realitzar  marques 
d’altíssim nivell. Molts van ser els vinarossencs que 
van voler ser  partícips  de la festa, membres del 
Triatló Vinaròs, del  Davima, Repte  10K  i com no 
del Club Esportiu Vinaròs, tots ells van  recórrer  els 
carrers de la capital en un ambient festiu. Destacar 
l’espectacular temps d’Edu Pla, que va debutar en la 
distància i va aconseguir una marca de 1:10:43
Finalment la família Beltran-León va representar al 
club en la Marató de Venècia (ITA). El dissabte tota la 

família va participar en el tradicional Family Run que 
es realitza el dia previ a la marató, una cursa de 4 km 
on grans i menuts van gaudir molt. L’endemà, l’atleta 
Oriol Beltrán, va participar en la marató que recorre 
la romàntica ciutat, passejant la camiseta del club 
pels seus canals i finalitzant la cursa amb un registre 
de 3h 57′ 40′. Aquesta era la seua primera marató, 
que de ben segur, no oblidarà mai.
Enhorabona a tots els participants i  agraïments  al 
nostre patrocinador Facsa-Aigües de Vinaròs

Mitja Marató de València, Marató Venècia i 5K d’Oriola

BENJAMIN
Nuestros benjamines disfrutaron de una jornada de baloncesto donde pudieron 
mostrar todo lo que han aprendido y divertirse.
 INFANTIL MASCULINO A NIVEL 2
CB GIL COMES VINARÒS 2 EB VILLAREAL 42
Partido con 2 caras ante un gran rival que en la primera parte no nos dio opción 
y con una gran presión y un gran juego colectivo mataron el partido la primera 
parte, pero la segunda parte salimos sin el miedo mostrado en la primera parte 
y conseguimos pelear de tú a tú incluso ganando 3 de los últimos 4 cuartos, toca 
quedarnos con la segunda parte del partido que mostraron una gran actitud y 
seguir trabajando para poder dar la talla ante rivales de este nivel.
 CADETE FEMENINO
CB GIL COMES VINARÒS 47   CB BENICARLÓ 31
Primer derbi comarcal, con nuestras vecinas de Benicarló. Con un excelente inicio 
en actitud defensiva y ofensiva. Llegando a cerrar un cuarto por la diferencia de 
9 a 0. Llegando a la primera mitad del encuentro con una diferencia de 29 a 9. 
Otra fue la historia en la segunda parte, el cansancio físico, como la poca eficacia 
de cara al aro, con contraataques claros, que no se supieron definir. Destacar 
también que se han fallado catorce tiros libres, así también con nuestros errores 
defensivos, hicieron que el rival se creciera y achicara diferencias.
CADETE MASCULINO
CB GIL COMES VINARÒS 65 EB VILLAREAL 47
Muy buen partido de los nuestros que supimos romper la presión del equipo 
rival con mucha fluidez y buen juego colectivo acompañado de un gran acierto 
desde la línea de 3 que nos permitió dominar en el marcador desde el principio 
con una diferencia de entre los 6 i los 10 en todo momento. En la segunda parte 

salimos con la misma actitud y gracias a esta gran constancia tanto en ataque 
como defensa ampliamos la ventaja hasta los 20 puntos. Destacar el cambio en 
el equipo contra un mismo rival que en pretemporada nos ganó de 25 puntos, 
hoy no solo competimos, sino que ganamos muestra del gran trabajo de los 
muchachos en los entrenamientos y las ganas que tienen por seguir mejorando.
 JUNIOR MASCULINO
BASQUET MORVEDRE 97 - CB VINARÒS GIL COMES 67
Partido de dos partes. Una primera parte muy mala, donde el rival nos pasa por 
encima por intensidad y mucho acierto desde la línea de tres. 64-24 al descanso. 
Segunda parte muy diferente. En ésta pusimos nosotros la intensidad y se notó 
el cambio. Un cambio de actitud que demuestra que cuando queremos jugar 
podemos hacerlo muy bien. Ganamos la segunda parte a un equipo que estará 
arriba en la clasificación.
SENIOR
CB GIL COMES VINARÒS 79  EB VILLAREAL 54
Primera victoria la conseguida esta tarde de nuestro senior al derrotar al Vila-real 
por 25 puntos de diferencia. Jugar tras perder los 2 primeros partidos no es fácil, 
sin embargo, nuestros jugadores han desarrollado durante muchos minutos el 
juego que nos gusta: velocidad, tiros cómodos en los primeros segundos de 
posesión, equilibrio entre juego interior y exterior... Aunque el inicio ha sido 
algo especulativo el equipo ha ido creciendo a medida que iban pasando los 
minutos, llegándose al descanso con una mínima ventaja (+5 puntos). El tercer 
cuarto ha sido el mejor, no solo en cuánto a juego se refiriere sino también en 
cuanto a acierto. Las rentas han llegado a los 20 puntos y ya no han bajado en lo 
que ha quedado de partido. Destacar la gran afluencia de público el que nos ha 
ayudado a ganar el partido.
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Els jugadors vinarossencs van guanyar el passat cap 
de setmana els seus primers tres punts a casa, enfront 
el Voleadores Cieza per 3 sets a 1. 
Amb un inici de partit molt positiu, els locals van 
aconseguir anar per davant durant tot el set i, tot i que 
els murcians van lluitar fins l’últim punt, els de casa 
van poder tancar el primer set a favor per 25-23. 
Les bones sensacions del set van fer confiar-se als de 
Vinaròs, fet que es va traduir en més errors tant en atac 
com en defensa que els de Cieza van aprofitar els per 
aconseguir l’empat a 1, amb un parcial de 15-25. Tot 
i això, els vinarossencs van sortir amb confiança al 
tercer set. El seu bon joc, sumat als ànims de l’afició 
local, els va permetre guanyar per 25-18 i tancar el 
partit amb un últim parcial de 25-19.
Amb un gran ambient al Pavelló Municipal de Vinaròs, 
el CV Vinaròs suma els seus primers 3 punts a la 
categoria nacional.
Pel que fa a la base, el CV Vinaròs manté una bona 
una ratxa de victòries. El passat cap de setmana els 
diferents equips del club es desplaçaven arreu de la 
comunitat per disputar l’enfrontament de la jornada. 
L’equip cadet femení continua invicte en la competició 
sumant una victòria més, aquesta vegada contra el 
BLU Volei Godella per 0-3 (12-25/12-25/12-25). Per 
la seva part, l’equip femení roig, que s’enfrontava 
també al respectiu equip del BLU Volei Godella no va 
poder guanyar el partit que va acabar 3-0 en contra 
de les vinarossenques (25-18/25-19/25-20). L’equip 
infantil blanc va perdre 0-3 contra el CV Mediterraneo 
Mermais.

Primera victòria de 
la temporada per al 

sènior masculí

Club Taekwondo Atencia Vinaròs

Voleibol

Taekwondo

Pel que fa a les categories masculines, els infantils van guanyar 0 - 3 contra Paterna-Liceo Tiburones, amb 
parcials de (19-25/10-25/20-25.  També l’equip cadet masculí va aconseguir sumar 3 punts a la classificació 
contra el Paterna-Liceo Coyotes amb un marcador de 1-3. 
Cal destacar que les jugadores del juvenil van aconseguir sumar 3 punts amb la seva primera victòria de 
la temporada per 0-3 enfront el CV Mediterraneo, amb parcials de 14-25, 22-25, 24-26. A l’equip juvenil 
masculí se li resisteix la victòria en lliga, ja que aquest cap de setmana va perdre 3 - 1 (25-19/25-15/21-
25/25-13) contra UBE l’Illa Grau.
Finalment, l’equip sènior femení suma la seva segona victòria consecutiva en lliga enfront el CV Altamira 
VLC Caliope en un partit ajustadíssim que va arribar al cinqué set amb parcials de 25-20/15-25  25-21/20-
25/13-15.

Laia Casanova

El club TAEKWONDO ATENCIA de Vinaròs, participó 
en el OPEN INTERNACIONAL DE TAEKWONDO 
Ciudad de BENICASIM. Terminamos nuestro 
siguiente reto,   aunque no nos acompañaron los 
buenos resultado.   Seguiremos trabajando para 
poder mejorar como personas y como deportistas. 

Felicitamos a MARTIN MARTIN por el  (ORO ) y a
Eric Atencia
Vitalia Daniela
Ruslan Munteano
Romeo Gellida
David Ortega
Critian Stinca

Adrian Paul, por las medallas.
A los que no pudieron subir al podium, felicitarles
 por su contacia y decirles a todos que seguiremos 
trabajando para conseguir nuevos objetivos.
Gracias a los padres, por el esfuerzo que hacen 
apoyando a nuestros deportistas
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Divendres 25 de novembre de 2022 |  Auditorio Municipal de Vinaròs | 17:00h
Entrada Lliure
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   ANUNCIO LICITACIÓN 
 
 
 
El Ayuntamiento de Vinaròs, por Decreto de Alcaldía número 2022-2664 de fecha 19 de Octubre de 
2022, rectificado por el Decreto de Alcaldía número 2022-2683 de fecha 21 de Octubre de 2022, se 
aprueba el expediente y los pliegos para la contratación del SERVICIO DE ASISTENCIA  TÉCNICA 
PARA LA REDACCIÓN DE LOS PLIEGOS DE PRESCRIPCIONES TÉCNICAS PARTICULARES, DE 
CLÁUSULAS ADMINISTRATIVAS Y DEMÁS DOCUMENTACIÓN ASOCIADA A LA LICITACIÓN DEL 
CONTRATO DE RECOGIDA DE RESIDUOS URBANOS DE VINARÒS. (EXP.GRALS. 33/21 GEST. 
9835/21). 
 
Obtención de documentación e información: Ayuntamiento de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º piso, 
de lunes a viernes de 9 a 14 horas y a la pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant 
 
 
Fecha límite de presentación de la documentación electrónicamente: el 07 de noviembre de 2022. 
 
 
Lugar de presentación: Plataforma de contratación del Sector Públic del Ayuntamiento de Vinaròs. 
 

 
 

El alcalde 
 
 
 
 
 
 
Vinaròs a  21 de octubre de 2022   
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    ANUNCI LICITACIÓ 
 
 
 
L'Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 20 d’octubre 2022, va aprovar l'expedient i plecs 
per a la contractació del SUBMINISTRAMENT DE LLICENCIES DE SOFTWARE DE MICROSOFT. 
(Exp. Grals 25/22 Gest. 3981/22). 
 
Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. Parroquial, núm. 12, 2° pis, de 
dilluns a divendres de 9 a 14 hores i a la pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant 
 
Data límit de presentació de la documentació electrònicament: el  7 de novembre de 2022. 
 
Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs. 
 

 
 

L’alcalde 
 
 
 
 
 
 
Vinaròs a  21 d’octubre de 2022 
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   ANUNCIO LICITACIÓN 
 
 
 
El Ayuntamiento de Vinaròs, por Decreto de Alcaldía número 2022-2655 de fecha 19 de Octubre de 
2022, se aprueba el expediente y los pliegos para la contratación del SERVICIO DE LIMPIEZA, 
ACONDICIONAMIENTO Y MANTENIMIENTO DE LAS PLAYAS Y BORDE LITORAL DEL TÉRMINO 
MUNICIPAL DE VINARÒS. (EXP.GRALS. 18/22 GEST. 2937/22). 
 
Obtención de documentación e información: Ayuntamiento de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº 12, 2º piso, 
de lunes a viernes de 9 a 14 horas y a la pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant 
 
 
Fecha límite de presentación de la documentación electrónicamente: el 24 de noviembre de 2022. 
 
 
Lugar de presentación: Plataforma de contratación del Sector Públic del Ayuntamiento de Vinaròs. 
 

 
 

El alcalde 
 
 
 
 
 
 
Vinaròs a  21 de octubre de 2022   
     
 
 
 
 

COMPETÈNCIES DIGITALS   
 

TENS UN IPHONE O UN IPAD?  
CURS D’ Iniciació 

Dilluns i dimecres de 15.15 a 16.15h, divendres de 15.15 a 17.15h 
Del 16 novembre al 21 desembre 
Professora: Anabel Jorge 
Durada: 21h  
Preu: 28.35€  Socis: 26.10€  
(50 % de descompte per a persones aturades, jubilades, i discapacitades) 

Inscripció oberta! 
 
 

 
 

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes    
Antic col·legi Sant Sebastià 

Tel. 964 40 74 93 / 667 95 88 41   consell.fpa@vinaros.es  
Inscripcions en línia a www.consellepa.vinaros.es 

 

ANUNCIO
AUTORIZACIÓN DE TERRAZAS 2023

Se recuerda que de acuerdo con la Ordenanza reguladora de las instalaciones 
y ocupaciones de la vía pública del Ayuntamiento de Vinaròs, aprobada 
definitivamente por el Pleno de la Corporación de 26 de marzo de 2015, con 
carácter previo a la instalación de TERRAZAS en la vía pública es necesario 
solicitar la correspondiente AUTORIZACIÓN, a la cuál deberá acompañarse la 
documentación señalada en el artículo 46 de la citada ordenanza.
Las autorizaciones podrán ser anuales o de temporada, sin que en ningún caso la 
fecha de caducidad pueda exceder del 31 de diciembre del año en curso.
Les terrazas anuales habrán de solicitarse desde el 1 de noviembre hasta el 
31 de diciembre del 2022.
Las personas jurídicas tienen la obligación de presentar su solicitud por la Sede 
electrónica de Vinaròs; las personas físicas pueden elegir entre presentarlo por 
la Sede electrónica o en la oficina OIAC (pedir cita previa).  
Para presentar las solicitudes por la Sede electrónica entrar en www.vinaros.es, 
Seu electrònica, Patrimoni, Sol·licitud d’instal·lació i ocupació de via pública amb 
taules, cadires o tendals

INFORMACIÓN SOBRE BAJA DE VADOS

De conformidad con el artículo 6.6 de la Ordenanza fiscal reguladora de la tasa 
por utilización privativa y aprovechamiento especial del dominio público local 
para entrada de vehículos a través de las aceras que establece:
«La presentación de la baja surtirá efectos a partir del día primero del 
año natural siguiente al de su presentación. La no presentación de la baja 
determinará la obligación de continuar abonando la tasa».

Por ello, todos los interesados en tramitar la baja del vado para el año 2023, 
podrán presentar su solicitud hasta el 30 de diciembre de 2022 (de forma 
presencial y con cita previa), en la oficina OIAC, situada en la plaza Jovellar 2, 
acompañada de la placa de vado y manifestando que han repuesto la acera 
a su estado original, si la manipularon en su día, y que la han despintado de 
amarillo o bien la han pintado de gris.
Asimismo, también podrán presentar su solicitud por la Sede electrónica 
hasta el 31/12/2022.
Si no ha presentado la solicitud de baja antes de terminar el año, deberán 
abonar íntegramente la tasa del 2023.
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ESQUELESPUBLICITAT

ESQUELES
Si necessites publicar l’esquela d’un familiar, posa’t 

en contacte amb la teua agència de publicitat o envia 
un whatsapp al 722 38 50 17

i també pots trucar al 964 45 00 85.

Pl. Jovellar, 15  -  VINARÒS
 Tel.: 964 45 17 38  -       682 52 37 93

Sempre les últimes
NOVETATS !
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.00 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Recollida d’estris voluminosos  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat” 

Gas butà 964 45 11 24

         TRENS  VINARÒS-VALÈNCIA         VINARÒS-CASTELLÓ

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’ Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

5 novembre ADELL P.Picasso-Pius XII

6 novembre SANZ C/Pont 87
7 novembre VALLS Av.Fco. J.Balada 24

8 novembre MATEU C/Sant Francesc 103

9 novembre TORREGROSA Av. Llibertat 9
10 novembre PITARCH C/Pilar 120

11 novembre VINARÒS FARMÀCIA Av. País Valencià 15

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  04 agosto 2022 17:34:12

Origen: VINARÒS
Destino: VALENCIA (TODAS)
Trenes para el día: lunes 05 septiembre 2022
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14433 REGIONAL 06.30 08.57 2h. 27min. 12.30
14018 REG.EXP. 07.10 09.05 1h. 55min. 14.10
38018 REGIONAL 07.10 09.05 1h. 55min. 12.30
14435 REGIONAL 08.15 10.41 2h. 26min. 12.30
14437 REGIONAL 09.25 11.51 2h. 26min. 12.30
00697 TORRE ORO 10.45 12.20 1h. 35min. 25.50
14461 REGIONAL 12.25 14.54 2h. 29min. 12.30
18093 REG.EXP. 13.11 15.08 1h. 57min. 14.10
00463 Intercity 13.56 15.30 1h. 34min. 25.50
38022 REGIONAL 14.12 16.08 1h. 56min. 12.30
14022 REG.EXP. 14.12 16.08 1h. 56min. 14.10
14443 REGIONAL 15.25 17.58 2h. 33min. 12.30
00165 Intercity 16.54 18.35 1h. 41min. 25.50
14463 REGIONAL 17.10 19.41 2h. 31min. 12.30
05701 Intercity 18.20 20.04 1h. 44min. 17.60
14304 REGIONAL 19.42 21.55 2h. 13min. 12.30
14465 REGIONAL 21.15 23.41 2h. 26min. 12.30

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  04 agosto 2022 17:41:13

Origen: VINARÒS
Destino: CASTELLÓ
Trenes para el día: lunes 05 septiembre 2022
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14433 REGIONAL 06.30 07.25 55min. 7.40
14018 REG.EXP. 07.10 08.04 54min. 8.40
38018 REGIONAL 07.10 08.04 54min. 7.40
14435 REGIONAL 08.15 09.16 1h. 1min. 7.40
14437 REGIONAL 09.25 10.25 1h. 0min. 7.40
00697 TORRE ORO 10.45 11.24 39min. 18.90
14461 REGIONAL 12.25 13.20 55min. 7.40
18093 REG.EXP. 13.11 13.59 48min. 8.40
00463 Intercity 13.56 14.37 41min. 18.90
38022 REGIONAL 14.12 15.03 51min. 7.40
14022 REG.EXP. 14.12 15.03 51min. 8.40
14443 REGIONAL 15.25 16.25 1h. 0min. 7.40
00165 Intercity 16.54 17.37 43min. 18.90
14463 REGIONAL 17.10 18.10 1h. 0min. 7.40
05701 Intercity 18.20 19.02 42min. 10.40
14304 REGIONAL 19.42 20.34 52min. 7.40
14465 REGIONAL 21.15 22.15 1h. 0min. 7.40
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/11/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - Av. Maestrat nº 24

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  16 agosto 2022 16:58:39

Origen: VINARÒS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: viernes 16 septiembre 2022
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.48 10.25 3h. 37min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
18096 REG.EXP. 18.55 22.57 4h. 2min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  16 agosto 2022 16:59:08

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINARÒS
Trenes para el día: viernes 16 septiembre 2022
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18093 REG.EXP. 09.43 13.11 3h. 28min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.19 3h. 36min. 17.60

        VINARÒS-CASTELLÓ       VALÈNCIA-VINARÒS      CASTELLÓ-VINARÒS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

VINARÒS-BARCELONA

BARCELONA-VINARÒS

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  04 agosto 2022 17:34:45

Origen: VALENCIA (TODAS)
Destino: VINARÒS
Trenes para el día: lunes 05 septiembre 2022
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14430 REGIONAL 05.38 07.43 2h. 5min. 12.30
14432 REGIONAL 06.45 08.59 2h. 14min. 12.30
38020 REGIONAL 07.55 10.02 2h. 7min. 12.30
14020 REG.EXP. 07.55 10.02 2h. 7min. 14.10
14462 REGIONAL 09.45 12.05 2h. 20min. 12.30
14444 REGIONAL 12.20 14.50 2h. 30min. 12.30
00460 Intercity 12.55 14.29 1h. 34min. 25.50
05710 Intercity 13.16 15.06 1h. 50min. 17.60
14302 REGIONAL 14.17 16.21 2h. 4min. 12.30
14446 REGIONAL 14.30 16.55 2h. 25min. 12.30
00694 TORRE ORO 16.24 18.00 1h. 36min. 25.50
18096 REG.EXP. 16.38 18.44 2h. 6min. 14.10
14464 REGIONAL 16.50 19.15 2h. 25min. 12.30
00264 Intercity 16.59 18.29 1h. 30min. 25.50
98289 LD-MD 17.49 22.03 4h. 14min. 22.00
14452 REGIONAL 18.35 21.05 2h. 30min. 12.30
38016 REGIONAL 20.07 22.03 1h. 56min. 12.30
14016 REG.EXP. 20.07 22.03 1h. 56min. 14.10

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  04 agosto 2022 17:41:46

Origen: CASTELLÓ
Destino: VINARÒS
Trenes para el día: lunes 05 septiembre 2022
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
14430 REGIONAL 06.48 07.43 55min. 7.40
14432 REGIONAL 08.04 08.59 55min. 7.40
38020 REGIONAL 09.07 10.02 55min. 7.40
14020 REG.EXP. 09.07 10.02 55min. 8.40
14462 REGIONAL 11.10 12.05 55min. 7.40
00460 Intercity 13.45 14.29 44min. 18.90
14444 REGIONAL 13.50 14.50 1h. 0min. 7.40
05710 Intercity 14.18 15.06 48min. 10.40
14302 REGIONAL 15.26 16.21 55min. 7.40
14446 REGIONAL 16.00 16.55 55min. 7.40
00694 TORRE ORO 17.20 18.00 40min. 18.90
00264 Intercity 17.46 18.29 43min. 18.90
18096 REG.EXP. 17.51 18.44 53min. 8.40
14464 REGIONAL 18.20 19.15 55min. 7.40
14452 REGIONAL 20.10 21.05 55min. 7.40
38016 REGIONAL 21.09 22.03 54min. 7.40
14016 REG.EXP. 21.09 22.03 54min. 8.40

òs

òs
òs
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